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Poštnina plačana pri PTT enoti Celje

Voziti med velikimi in majhnimi 
zalogami

Ne glede na to, da bo novi zakon o celotnem prihodku in dohodku 
začel veljati 1. julija, je že sedaj jasno, da bo potrebno zelo skrbno 
gospodariti z zalogami, ki jih v nekaterih tozd zelo slabo obračajo. 
Čeprav je res, da imamo v DO nekatere surovine in material, ki ga 
moramo iz različnih vzrokov imeti na zalogi tudi do šest mesecev ali 
več, pa se med njim najde tudi takšen, ki ga je dovolj na tržišču, mi pa s 
prevelikimi zalogami vežemo draga obratna sredstva. Enako velja za 
končne izdelke. Kljub sezonskim izdelkom, bi se še dalo marsikaj 
narediti, saj so končni izdelki ponekod na zalogi od dvo do šestmesečne 
proizvodnje.

Če pogledamo zaloge v Meta
lurgiji ugotovimo, da so se pri 
surovinah in materialih v letu 
1986 vrednosti povečale preko 
80 odstotkov, da pa je fizični 
obseg na koncu leta porasel mi
nimalno Največjo vrednost ve
žejo zaloge cinka, ki predstavlja
jo v strukturi kar 44 odstotkov 
ali skoraj 2 milijona din, sledi 
žveplo z 39 odstotki ali 1,8 mili
jona in piriti 8 odstotkov oz. 0,4 
milijona din. Pri teh vrednostih 
predstavlja embalaža zelo malo 
t j. komaj 1 odstotek, vendar pa 
je obračanje pri njej še slabše kot 
pri cinku in žveplu-

Pri končnih izdelkih ima 
Metalurgija na zalogi eno in pol

mesečno proizvodnjo, in to naj
več v stari in novi valjarni, kjer je 
skupno 40 odstotkov vrednosti 
zalog preko enega in pol meseca, 
sledijo žveplove kisline z 24 od
stotki, z nekoliko manj kot eno
mesečno proizvodnjo ter sekun
darna proizvodnja cinka z 23 
odstotki ali kar šestmesečno 
proizvodnjo na zalogi. Veliko 
zalog imajo v žlebarni, Zn prahu 
in keramiki, ki tudi skupno 
predstavljajo 10 odstotkov za
log. Skupne zaloge končnih iz
delkov so konec leta znašale po 
planskih variabilnih stroških 1,8 
milijonov oziroma samo okoli 
40 odstotkov vrednosti surovin 
na zalogi v istem času-

Nič boljši ni položaj v Kemiji 
Celje, ki je imela sicer v surovi
nah in materialu vezanih glede 
na svoj obseg poslovanja enkrat 
manj sredstev, zato pa v embala
ži do petkrat več kot metalurgi
ja. Tu so surovine bolj razdro
bljene, tako je tudi okrog 7 od
stotkov vrednosti v cinkih, veli
ko v surovinah za organske bar
ve in ostalih surovinah. V Kemi
ji je glede na veliko prisotnost 
sezonskih artiklov in pa veza
nost na uvoz, tudi veliko nihanje 
zalog surovin in materiala ter 
embalaže, in to tudi v vezavi od 
dveh do petih mesecev, pri em
balaži pa nad šest mesecev. Em
balaža predstavlja skoraj 10 % 
zalog.

Pri končnih izdelkih je imela 
Kemija na zalogi 2,2 mesečno 
zalogo- Največ, 41 odstotkov, 
predstavljajo zaloge cinkovega 
belila z 2,7 mesečno povprečno

proizvodnjo, modri baker 17 
odstotkov, s 5,5 mesečno pro
izvodnjo, organske barve z 26 ali 
2,3 mesečno ter litopon z 11 ali
1,2 mesečno povprečno proizvo
dnjo na zalogi- Zaloge izdelkov 
so znašale konec leta 1,5 milijo
nov din in so bile samo za okoli 
15 odstotkov manjše od zalog 
surovin.

Tudi v Kemiji Mozirje je v 
zalogah surovin večmesečna ve
zava, prav tako pri embalaži. 
Konec leta 1986 je bilo v surovi
nah vezanih 0,7 milijona din. V 
zalogah končnih izdelkov je bilo 
konec leta 0,5 milijonov din in to 
56 odstotkov v barvah in prema
zih z dvomesečno proizvodnjo 
in barvitih 44 odstotkov oziro
ma 6,4 mesečno povprečno pro
izvodnjo- Obseg zalog se je ko
nec leta povečal tako vrednost
no kot tudi količinsko.

Skoraj enak obseg zalog suro-

Koeficiarti obračanja zalog z vezavo dni so po TOZD naslednji:

TOZD Sur., mat. in emb. Got. Drežizvodi
koef. št.dni koef. št. dni

Metalurgija 3,59 100 10,09 36
Kemija Celje 2,79 129 9,86 74
Kemija Mozirje 2,39 159 3,89 99
Grafika 2,98 121 12,05 30
Titan dioksid 9,5 38 25,97 m
Veflon 0,87 414 10,80 33
DO 3.89 94 11.69 31

vin in materiala kot Kemija Ce
lje je v letu 1986 imela TOZD 
Grafika. Pri embalaži so bile 
vrednosti nekoliko nižje. Skup
ne zaloge surovin po planskih 
cenah so bile 1,7 milijonov din in 
so količinsko skoraj enake za
četnim zalogam.

Pri končnih izdelkih pa je ime
la Grafika občutno manj veza
nih sredstev, okoli 0,4 milijona 
din, oziroma manj kot enome
sečno povprečno proizvodnjo- 
Največ je imela v zalogah veziv 
in organolov, 42 odstotkov, ozi
roma 1,8 mesečno povprečno 
proizvodnjo in tiskarskih barv 
29 odstotkov ali enomesečno 
povprečno proizvodnjo.

Zelo kratek čas pa so bili ha 
zalogi preparati, še manj pa ti
skarske plošče, in to vse leto. 
Tiskarna, ki predstavlja nekoli
ko več kot 10 odstotkov zalog pa 
je imela na zalogi od 3 do 6 
mesečno proizvodnjo.

TOZD Ti02 je imel v letu 
1986 občasno visoke vrednosti v 
zalogah, odvisno od dobave il- 
menita, ki je predstavljal konec

Proizvodnja v tiskarskih ploščah TOZD Grafike foto: Pečnik leta 44, in žlindra 14 odstotkov
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nem razvijanju novih zahtevnej- rebno vložiti še veliko znanja, 
ših proizvodov, v katere je pot- sredstev in dela.

TOZD Kemija Celje - kje je izhod?

Odvisni od uvoznih surovin
Verjetnost, da bo tozd Kemija lahko izboljšala obračanje zalog, je 

zelo majhna, ker je proizvodnja močno odvisna od uvoznih surovin. Že 
nekaj let se trudijo zamenjati uvožene surovine z domačimi, pospešeno 
delajo na raziskavi trga in celo izdelavi raznih sintez doma v delovni 
organizaciji. Nekaj surovin iz zahodnega tržišča jim je uspelo nadome
stiti s surovinam iz vzhodnega tržišča.

zalog- Konec leta so bile zaloge 
nekoliko manjše kot na začetku 
leta, po vrednosti pa 1,1 milijona 
din. Zaloge embalaže so hitreje 
obračali kot v ostalih TOZD, 
vendar se vrednostno gibljejo 
pod 3 % vseh zalog.
Zelo hitro se obračajo zaloge 
končnih izdelkov, v katerih je 
bilo vezanih samo 0,5 milijona 
din oz. manj kot polmesečna 
povprečna proizvodnja.
TOZD Veflon ima za svoj obseg 
proizvodnje visoko vrednost v 
zalogah surovin oz. 0,4 milijona 
din. Končne zaloge so bile neko
liko višje od začetnih. Največ 
vrednosti, 35 odstotkov, je bilo v 
granulatih.

Dnevno je na zalogi osem do 
deset tisoč ton žveplove kisline. 
V drugem polletju lanskega leta 
se je zmanjšalo povpraševanje 
po njej zaradi manjše porabe 
umetnih gnojil- Poleg tega so 
konkurenčne proizvajalke žve
plove kisline cenejše, ker pro
izvajajo kislino iz odpadnih pli
nov. Kljub povečanemu izvozu 
pa še vedno 2.000 ton kisline 
premalo prodamo. Perspektiva 
»S« kisline je pravzaprav v večji 
meri odvisna od povečanja pro
izvodnje titanovega dioksida, 
ker jo ta uporablja kot surovino- 

Velike perspektive ima cinko- 
tit pločevina, ki se zelo dobro 
prodaja, posebej na tujem trgu. 
Odpirajo se celo nova tržišča v 
zahodni Evropi, doma pa jo pro
damo manj kot en odstotek.

Kakšne zaloge pa so to?

Navedeni so le okvirni poda
tki o gibanju zalog, ker bi bilo 
podrobnejše gradivo preob
sežno.

Po novem se za indeks pove
čanja cen industrijskih izdelkov 
z upoštevanjem koeficienta ob
račanja sredstev revalorizirajo 
tako stroški kot zaloge in bodo 
stroški občutno višji tam, kjer 
bo obračanje zalog zelo slabo. 
Res je, da se bodo v breme teh 
vrednosti obračunavale tudi ob
resti od kreditov za obratna 
sredstva, vendar bo od gospo
darjenja z zalogami precej odvi
sen finančni rezultat.

Marija Bernjak

Pripravljajo že program za novo 
izrezno linijo in indukcijsko peč 
ter novo kvarto progo in konti- 
liv, to je hitrejši in sodobnejši 
postopek vlivanja do končnega 
valjanja-
Negotova je postala proizvo
dnja cinkovega prahu, ker je 
zaradi visokih stroškov ponov
nega začetka proizvodnje, in 
premajhne prodaje, nemogoče 
rentabilno poslovati. Ustavitev 
proizvodnje prahu najbolj priza
dene tozd Kemijo v Mozirju, ker 
uporablja prah kot surovino za 
proizvodnjo premazov.

Tudi obrat Keramike, ki pro
izvaja tuljave in priključke po 
sezonski potrebi, je dolgoročno 
vprašljiv in ga lahko reši le mo
derna preureditev v zahtevnejše 
proizvode z manjšim vložkom 
materiala ter večjim znanjem in 
delom-

Obrat sekundarnega cinka 
dela izključno za potrebe Kemi
je za izdelavo belila. Ker pa seje 
tam ustavila peč, iščejo druge 
možnosti za odprodajo tega 
cinka

va februarju letos seje ustavila 
prodaja žice- Imajo eno in pol 
mesečno zalogo. Zaradi tega so 
ukinili eno izmeno in delavce 
prestavili v druge obrate. Ven
dar pa ima ta izdelek še vedno 
veliko perspektivo, ker jo več 
kot 70 odstotkov izvozijo.

Dolgoročna rešitev metalur
ških proizvodov je torej le v 
nadaljnjem povečevanju pro
izvodnje tistih proizvodov, ki se 
odlično prodajajo ter v nadalj-

S problemi zalog se ukvarjajo 
že od leta 1983, ko so pri popisu 
osnovnih sredstev ugotovili, da 
se v skladiščih ni vodilo dejan
sko stanje. Potrebovali so več 
kot leto dni, da so vpeljali točno 
evidenco o 266 različnih vrstah 
surovin in 121 vrstah embalaže, 
potrebnih za proizvodnjo 206 
vrst končnih izdelkov tozda. Za
radi tako velikega števila pot
rebnih surovin (198 jih je iz 
uvoza in 68 iz domačega trga), je 
potrebna dnevna evidenca o gi
banju zalog. Informacije o vred
nostnih zalogah dobijo nekaj
krat mesečno iz avtomatske ob
delave, količinske zaloge pa vo
dijo dnevno ročno.

Nekatere surovine kot sta ba- 
rit in šota, morajo zaradi zimske 
zmrzali naročati že jeseni in za
ložiti proizvodnjo za zimske me
sece. Zato je zaloga vsako leto 
preko zime obvezna.

Kot že rečeno, predstavlja 
največje težave v Kemiji uvoz iz 
zahodnega in vzhodnega trga. 
Ker se v delovni organizaciji 
prioritetno rešujejo potrebe 
surovin večjih količin in ve-

Večino izvoza predstavlja ti
tanov dioksid, konec leta pa so 
izvozili tudi kroglične ventile 
tozda Veflon. Vrednostno sicer 
izvozni zalogaj ventilov ni velik, 
je pa pomemben zaradi perspek
tivnih izvoznih možnosti. Dogo
varjajo se tudi o izvozu metalur
ških in kemijskih izdelkov, prve 
korake pa so naredili tudi na 
področju razširitve poslovno 
tehničnega sodelovanja s Kom
binatom Lacke und Farben ter 
drugimi komibnati, predvsem za 
tozd Kemijo Mozirje in Veflon. 
Odprte pa so še možnosti skup
ne proizvodnje organskih barvil 
in tekstilnih pomožnih sredstev.

čjih uvoznikov, nastopi težava 
devizne likvidnosti (zmanjka de
narja). Tozd Kemija pa potre
buje le manjše količine, ki jih 
zaradi pomanjkanja deviz, na
vadno dobi le enkrat letno. Zato 
mora naročati surovine za vse 
leto, to pa jim povečuje zaloge.

Obračanje zalog se bi jim tri
krat skrajšalo, če bi lahko sproti 
uvozili potrebne surovine. Tako 
pa tudi iz klirinškega tržišča 
dobijo naročene količine le v 
enkratni pošiljki, ker vzhodni 
trg že več let ne upošteva dogo
vorjene dinamike dobav.

Proizvode (higromul, gradbe
na lepila, humovit), ki se proda
jajo sezonsko, bi lahko delali na 
zalogo, vendar bi jim to podraži
lo izdelek, nimajo pa tudi ustre
znih skladiščnih prostorov.

Če torej povzamemo, je izhod 
iz tega položaja zelo težak. Dol
goročno bi lahko velike zaloge 
odpravili le s sprotnimi in zago
tovljenimi dobavami surovin. 
Na osnovi tega bi lahko bolj 
točno načrtovali dinamiko pro
izvodnje in bi se tako lahko lažje 
prilagajali potrebam trga.

Preko predstavništva se reali
zira tudi izvoz in uvoz preko 
Kovinotehne, katere skupni 
promet znaša 2,5 milijona klirin
ških dolarjev. Iz teh poslov Cin
karna krije vse stroške skupnega 
predstavništva.

Za to leto predvidevajo, da 
bodo (ne glede na izvoz titano
vega dioksida) precej povečali 
promet. Veliko pa nameravajo 
prihraniti pri obrestih za kra
tkoročne kredite in pri vzposta
vitvi hitrejšega prelivanja plačil 
za izvožen titanov dioksid. Pri 
povečanem prometu pa so stro
ški skupnega predstavništva niž
ji kot pretekla leta-

TOZD Metalurgija - kje so rešitve?

Perspektiva v znanju
Tozd Metalurgija mora zaradi nestabilnega tržišča in nenehnih 

podražitev surovin imeti vsaj dvomesečno zalogo. Zaloge lahko 
zmanjšujejo le pri nekaterih končnih izdelkih, tako da proizvodnjo 
bolje prilagajajo tržišču. V proizvodnji žveplove kisline zmanjšanje 
proizvodnje zaradi izpada prodaje vpliva na slabšo produktivnost, 
izjema pa je proizvodnja v valjarni, kjer delajo s polno zmogljivostjo in 
prodajo 99,2 odstotka proizvodov na tuji trg.

Delo skupnega predstavništva 
v Berlinu

Na delavskem svetu delovne organizacije je bila ob obravnavi 
zaključnega računa podana tudi informacija o delu skupnega predstav
ništva v Berlinu. Naredili smo kratek izvleček: Lani je bilo preko tega 
predstavništva opravljeno preko 26 milijonov klirinških dolarjev izvoza 
in 2,5 milijona uvoza.
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Poslovanje sklada skupnih rezerv

Pomoč DO v težavah
Sklad skupnih rezerv je usta

novljen na podlagi posebnega 
zakona in skrbi za gospodarje
nje z združenimi sredstvi rezerv 
TOZD s področja gospodarstva 
po stopnji 2 odstotka letno.

Sklad seje v letu 1986 solidar
nostno vključeval v reševanje 
nekaterih nakopičenih težav v 
gospodarstvu, vendar v zoženih 
razmerah, ker so zaradi pomanj
kanja sredstev in omejenih pra
vic bile tudi omejene možnosti 
plasiranja sredstev. Sredstva so 
se porabljala za posredno po
moč DO. ki so poslovale z izgu
bo, za odobravanje premostitve
nih kreditov, za prekvalifikacijo 
in zaposlovanje delavcev ter za 
vračilo združenih sredstev. V le
tu 1986 je sklad sodeloval in 
posredoval pri pridobivanju 
bančnih sredstev za sanacijo 
EMO in prisostvoval pri likvi
dacijskem postopku ukinjene 
tovarne traktorjev Železarne 
Štore.

Od planiranih prihodkov 141 
milijonov dinje bilo realiziranih 
163 milijonov. Od tega so bila 
odplačila kreditov dosti višja od 
načrtovanih, v znesku 130 mili
jonov, medtem ko so bila vpla
čana sredstva po ZR precej nižja 
od načrtovanih, in to samo 28 
milijonov. Vzrok za tako nizko 
združevanje sredstev je bil v no
vih zakonskih določilih, ko je 
večina večjih DO še pred izločit

vijo po ZR 1986 nepovratno ali 
povratno iz teh sredstev pokri
vala izgube drugim TOZD ozi
roma iz reproverige.
Poleg tega je bilo tudi nekaj 
predčasnih umikov združenih 
sredstev za namene pokrivanja 
izgub.

Poleg EMA in Železarne Što
re je koristila kredit za prekvali
fikacijo tudi Metka Celje, in 
sicer za obnovo strojne opreme v 
pripravljalnici, s čimer se je 
sprostilo 21 delavcev.

V odhodkih, ki so bili z upo
števanjem kredita EMO 250 mi
lijonov v aktivi in pasivi realizi
rani v višini 413 milijonov od 
načrtovanih 141 milijonov, so 
bile še največje postavke obresti 
od odplačanih kreditov (58 mili
jonov), predčasni umiki sredstev 
(26 milijonov), razdelitev skup
nega dohodka (14 milijonov) in 
vračilo vlagateljem sredstev (15 
milijonov din).

Sklep o razdelitvi anonimne
ga deleža vlagateljev iz preteklih 
let je od planiranih 39 milijonov 
bil realiziran samo s 13 milijoni 
zaradi likvidnostih težav sklada 
med letom, razlika seje prenesla 
v obvezo vračila v letu 1987. 
Sredstva sklada so se v letu 1986 
povečala na 241 milijonov in so 
znašala konec leta 482 milijo
nov. Skupni prihodek sklada je 
znašal 16.719.573 din in se bo 
razdelil sovlagateljem v letu

1987. V tako izkazanih rezulta
tih poslovanja sklada pa je zajet 
tudi brezobrestni moratorij do 
leta 1990 za sanacijski kredit 
RTC Golte v znesku 2.889.000 
din. Tudi v letu 1987 bo sklad 
sodeloval v skupnih prizadeva
njih za sanacije izgub predvsem 
v EMU, Topru in HMEZAD- 
Mlekarni. K temu se je v letu 
1986 pridružila še velika izguba 
LIK Savinje, katere obseg je 
tako visok, da presega možnost 
sklada.

Načrt prihodkov za leto 1987 
je 531 milijonov din, 2-odstotna 
stopnja združevanja še naprej 
ostaja, vendar so planirani pri
hodki zopet nizki zaradi priča
kovanih pokrivanj izgub pred 
vplačili sredstev v sklad.

Največ sredstev v odhodkih se 
namenja za odplačilo kreditov 
(290 milijonov), vračila sredstev 
sovlagateljev s predčasnimi umi
ki sredstev (101 milijonov),vra
čilo ostanka anonimnega sklada 
(26 milijonov), delitev skupnega 
dohodka in nekatere druge 
obveznosti.

Za koriščenje kreditov preko 
sklada skupnih rezerv občine so 
se deloma tudi spremenili pogoji 
in se še nadalje prevzemajo tisti, 
ki veljajo za republiški sklad 
skupnih rezerv. Obrestne mere 
so nekoliko nižje, skladno z na
menom ustanovitve sklada, 
predvsem pomagati DO, ki so v 
težavah.

Marija Bernjak

Popravek o 
izvozu

V prejšnji, 1. številki Cinkar- 
narjanam je iz pregleda ušel zelo 
pomemben podatek- V prispev
ku »Kako bo letos z izvozom« 
na prvi strani je bil objavljen 
podatek, da smo leta 1982 ustva
rili skromnih 2,6 milijona dolar
jev izvoza, kar je napačno- 
Opravičujemo se za napako in 
popravljamo, da smo takrat iz
vozili za 25,6 milijona dolarjev 
skupnega izvoza, kar takrat ni 
bilo skromno- V letu 1983 smo 
imeli celo manj, 23,7 milijonov, 
leta 1984 26,2 milijona, 1985
34,2 milijona in lani že 43,3 
milijona dolarjev.

Uredništvo

Podražitev
malice

Komisija za družbeni stan
dard pri konferenci OOZS je 
potrdila predlog povišanja cen 
toplega obroka. Od 1. aprila 
1987 je cena toplega obroka 825 
din. Povprečje hladnega obroka 
je 700 din- Lastna udeležba po 
bloku je ostala 15 din, kot doslej.

Dialog med tovarno in 
fakulteto

Razvojna služba sije v svojem 
programu dela zastavila, da or
ganizira javno predstavitev stro
kovnih diplomskih in magis
trskih nalog in doktoratov 
sodelavcev Cinkarne in jih pred
stavi krogu strokovnih sodelav
cev in ostalih zainteresiranih v 
kolektivu.

Tako je bila 11. februarja

1987 v sejni sobi marketinga 
predstavitev dveh diplomskih 
nalog, in sicer:
- diplomska naloga Franca 
Smeha na Tehniški fakulteti 
Maribor na temo »Kristalizacija 
FeS04 x 7H20 iz matične lužni- 
ce titana.
Mentorje bil dr. Janvit Golob, 
profesor na FNT Ljubljana in

- diplomska naloga Matjaža 
Mraza na Tehnični fakulteti 
Maribor na temo »Dispergira- 
nje Ti02 v grgunskih medijih«.

Predstavitev je bila na dokaj 
visoki strokovni ravni in je dala 
vse potrebne razlage ter mo
žnost ocenitve strokovnega raz
reševanja problematike tehnolo
gije Ti02 v organskih topilih kot 
eno od pomembnih faz proizvo
dnje premazov.

Predstavitvi, kije trajala okoli 
90 minut, je sledila strokovna 
razprava, v kateri so poleg sode

lavcev Cinkarne sodelovali še 
gostje iz mariborske univerze, 
dr. Senčar in dr. Knez ter iz 
ljubljanske univerze dr. Golob 
in dr- Koloini, iz ZRMK Lju
bljana dr. Trinkhaus in Franc 
Kamin iz Color Medvode- 
Prisotni so v razpravi podrobne
je analizirali omenjene strokov
ne probleme in ocenili, da so 
takšna srečanja zelo koristna in 
jih je potrebno nadaljevati.

Marko Tukarič

Med poslušalci so bili tudi profesorji mariborske in ljubljanske fakultete. Zadnja na sliki: Franc Smeh in Matjaž Mraz
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Posebna rubrika

Cinkarna na tržišču
Piše: Darja Vovk

Vzporedno z organskimi barvili, o katerih smo pisali v zadnji številki 
Cinkarnarja, obrat organskih barvil Kemije Celje proizvaja tudi:

Tekstilna pomožna sredstva
Z izrazom tekstilna pomožna 

sredstva, v nadaljevanju TPS, 
pojmujemo zelo široko paleto 
sredstev, ki se uporabljajo v po
stopku obdelave prediv in tka
nin in delujejo v smislu izboljša
nja kakovosti izdelka.

Cinkarna je vključena v po
nudbo TPS z zelo ozkim asorti- 
manom in minimalnimi količi
nami. Vrednostno predstavlja 
manj kot 2 odstotka celotne rea
lizacije Kemije Celje, količinska 
udeležba na domačem tržišču pa 
obsega okoli 0,5 odstotka na 
področju asortimana za barva
nje in okoli 0,01 odstotka za 
apreturo- Količine TPS, ki jih 
proizvede Cinkarna letno, zna
šajo v povprečju 100 ton. Od 
tega je okoli 70 odstotkov sred
stev za fiksiranje obarvanja in 
apreturo, okoli 30 odstotkov pa 
sredstev za konzerviranje teh
ničnih produktov (PEN- 
TOLAT).

Na tržišču SFRJ se pojavljajo 
številni domači in tuji proizva
jalci- Nekateri vključujejo v svo
jo ponudbo kompletni asorti- 
man TPS. drugi le posamezna 
sredstva.
Od domačih proizvajalcev sta 
največja CHROMOS Zagreb - 
OOUR K UTRI LIN z letno pro
izvodnjo okoli 5000 ton in 
TEOL Ljubljana z 2000 tonami 
letno-

Med večje proizvajalce se 
uvrščajo še HINS - Novi Sad, 
OHIS - Skopje, HELIOS - 
Domžale, PIK - Tamiš. Letna 
proizvodnja vsakega izmed njih 
je 2000 ton, proizvodni program 
le teh pa obsega le nekatera 
sredstva iz palete TPS-

Ostali manjši proizvajalci so 
še: Milan Blagojevič - Lučani, 
KARBON - Zagreb. MELA
MIN - Kočevje, Kemična Hrast
nik in drugi.

Od tujih proizvajalcev so na 
našem tržišču najmočneje zasto
pani CIBA - GEIGY, BAYER, 
BASF, SANDOZ, HOECHST 
CHEMAPOL, CHT. RU- 
DOLPH, BOH ME in 
HENKEL.

Kljub temu, da domača pro
izvodnja porabi le 30 odstotkov 
TPS nabavljenih v tujini, je uvo
zna odvisnost mnogo večja, kot

je možno sklepati iz tega 
podatka.
Proizvodnja intermedierov (pol- 
produktov) za TPS je zelo za
htevna in jih v Jugoslaviji ne 
proizvajamo- Vsi proizvajalci 
tekstilnih pomožnih sredstev jih 
uvažajo iz vzhodne (Čehoslova- 
ška, DDR, Poljska in Romuni
ja) in iz Zahodne Evrope (predv
sem od firm HOECHST in 
BAYER).

Nerazvitost tovrstnih kemij
skih sintez je povezana z dej
stvom, da so lastne sinteze pol- 
produktov sorazmerno drage, z 
ozirom na potrebne majhne ko
ličine le-teh, saj so za instalacijo 
proizvodnih zmogljivosti pot
rebne zelo visoke investicije, vi
soko strokovni kadri ter znan
stveno raziskovalni razvoj- Ra
zen tega pa so tudi nezaželjene z 
vidika ekologije, zaradi onesna
ženja odpadnih voda.

Na področju proizvodnje 
TPS vlada nekaj skupnih značil
nosti. Vsi proizvajalci imajo ve
čje zmogljivosti kot je njihov 
obseg proizvodnje- Proizvedene 
količine so pogojene z obsegom 
pravic do uvoza intermedierov.

Zaradi absolutne navezanosti 
na uvoz polproduktov je kako
vost domačih TPS neprimerno 
slabša od uvoženih, saj domači 
proizvajalci želijo iz intermedie
rov proizvesti čim večje količine 
končnih proizvodov, zaradi če
sar dosegajo nizke koncentracije 
- slabšo kvaliteto- Ekonomika 
take proizvodnje je za proizva
jalce v SFRJ ugodna.

Tekstilna industrija pa se 
kljub doseganju slabše kakovo
sti končnega izdelka zaradi te
žav pri uvozu in nižje cene do
mačih izdelkov, veže na nabavo 
na domačem trgu. Raziskave so 
pokazale, da naši tekstilci pora
bijo kar 70 odstotkov tekstilnih 
pomožnih sredstev, proizvede
nih doma.

Kljub temu, da so tekstilci 
pripravljeni celo sodelovati pri 
naporih, da se v Jugoslaviji za
čno proizvajati TPS enake ka
kovosti kot v tujini, je problema
tika tako kompleksna, da lahko 
sedanje stanje pričakujemo še v 
bodoče.
S tem prispevkom je zaokrožena

tržna predstavitev proizvodov 
Obrata organskih barvil.

Upam, daje bilo iz sestavkov 
moč razbrati, da se organska 
barvila in tekstilna pomožna 
sredstva uvrščajo v skupino in
dustrijskih izdelkov. Značilnost 
teh je, da se kot surovina, oziro
ma v našem primeru pomožni 
material, vgradita v končni izde
lek in zelo pomembno vplivata 
na kakovost le-tega. Zato je nor
malno, da je osnovni pogoj, ki 
ga tržišče - potrošnik-zahteva 
DOBRA KAKOVOST in takoj 
za tem kakovosten servis.

V celjski regiji je inovativna 
dejavnost skromna, čeprav ne
katere delovne organizacije tej 
dejavnosti zelo na široko odpi
rajo vrata. Tudi v Cinkarni se ne 
moremo kaj prida pohvaliti, saj 
smo ostali na isti ravni kot leta 
1985. Skupno število prijavlje
nih predlogov lani, je daleč pod 
našimi potrebami in možnostmi. 
Krivdo je treba iskati samo v 
vrednotenju in počasnosti-

Kriza nepravilnega vrednote
nja ustvarjalnega dela v širši 
družbi vpliva na vsesplošno od
sotnost ustvarjalnega vzdušja 
med ljudmi. Izredno nizko števi
lo ustvarjalnih dosežkov nam ne 
zagotavlja vidnega napredka. 
Nekaj zadnjih let se inovacijski 
dohodek pri množični inovacij
ski dejavnosti sicer dviguje, ker 
je osnovna strukturna sestavina 
prihranek. To pa ne moremo 
trditi za celotno ustvarjalno delo 
v vseh tozdih in DSSS, kjer bi 
moralo priti do izraza ustvarjal
no in kreativno delo strokovnih 
delavcev, finančni učinek pa kot 
presežna vrednost na osnovi te
ga dela.

Vzrok slabi inovativnosti je 
tudi v počasnosti obravnavanja 
inovacijskih predlogov, saj se na 
ta način zmanjšuje motivacija. 
Najdaljše obravnave inovacij
skega predloga so v strokovnem 
ocenjevanju- Realizacija tistih 
predlogov, ki so podani kot ide
ja pa je odvisna od zelo različnih 
pristopov v posameznih temelj
nih organizacijah.

Inovacijski dohodek 316 mili
jonov sicer narašča, vendar ne 
dosega stopnje inflacije, zato 
realno pada- Delni vzrok je tudi 
v večjem številu ocenjenih pred-

Naša konkurenca - predvsem 
CHROMOS Zagreb, vsekakor 
bolj aktivno zasleduje te cilje kot 
Cinkarna- Dokaz za to je, da je 
bila Cinkarna v preteklih letih 
izrinjena na določenih tržiščih.

Vsekakor pa moramo upošte
vati, da je problem povezan s 
celo vrsto dejavnikov, zato od
ločitev o bodočih ukrepih na 
tem področju ni preprosta- 
Predvsem pa so za to potrebna 
ogromna sredstva in strokovni 
kadri, tako na področju razvoja 
kot proizvodnje in marketinga.

logov na osnovi točkovanja, 
kjer je prikazano samo nadome
stilo, ne pa finančni učinek.

Glavni kriterij vsakoletne 
analize je kakovost inventivnih 
predlogov. Izumov nimamo, 
razen redkih izjem. Število 
tehničnih izboljšav v primerjavi s 
koristnimi predlogi je 40,3 proti 
59,7 odstotkov. Kakovostni vi
dik je v večjem številu timskih 
inovacij in večjem številu inova
torjev (5,29 odstotkov) od skup
nega števila zaposlenih v Cin
karni. Zelo nizko število je zavr
njenih predlogov, kar pa ni tež
ko razložiti, saj je preko 70 od
stotkov vseh predlogov v času 
prijave že realiziranih.

Če primerjamo skupno število 
fakultetno izobraženega kadra v 
Cinkarni in izkupiček iz novega 
znanja, je rezultat porazen. Raz
drobljenost in prevelike tozdov- 
ske usmeritve ne zagotavljajo 
dolgoročno večjih lastnih 
rešitev.

Če ustvarjalnosti ne bomo na 
široko odprli vrat in spoznali, da 
je to naša skupna potreba in 
bodoča usmeritev, bomo še na
prej ugotavljali velike razlike v 
posameznih tozdih. Če pa v po
slanstvo ustvarjalnega dela ven
darle verjamemo, je treba raz
iskati osnovne vzroke ustvarjal
ne neučinkovitosti in jih temelji
to sanirati-

Različne pobude in akcije, ki 
so bile usmerjene v preteklih 
letih v dvig ustvarjalnosti (dru
štvo DIATI, izobraževanje, pro
blemska konferenca ZK, razsta
ve, nagrade, priznanja) niso ob
rodile veliko sadov. Naj so vzro
ki za omenjeno stanje taki ali 
drugačni, jasno je. da so v ljudeh

Zavore so le pri ljudeh
Čeravno je gospodarstvo v težkem položaju, ker nima dovolj 

materialnih sredstev za normalno delo, imamo v Cinkarni vendarle 
realne možnosti za prestruktuiranje, delo in razvoj ter stimulacijo za 
vse to. To pa je ustvarjalna svoboda v raziskovanju in ugotavljanju 
novih spoznanj. Dolgoročno je to inovacijski proces, ki je odprt 
vsakomur in je hkrati osnovni pogoj za naš napredek.
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določene zavore (neustrezen na- kreativnega in ustvarjalnega de- 
čin stimuliranja in še kaj?), ki la, s tem pa inovacij, 
preprečujejo sprostitev novih
ustvarjalnih potencialov. Te- MG-
meljni vzrok pa je pomanjkanje

Kako bomo sanirali izgubo 
elektrogospodarstva

V drugi polovici leta 1986 nas je elektrogospodarstvo seznanilo z 
velikimi izgubami, ki bi jih moralo pokriti gospodarstvo do konca 
leta. V razpravi so bile različne variante, ki pa so bile z glasovanjem 
delegatov v skupščini SRS zavrnjene-
Izgube so se nanašale na organizacije združenega dela elektrogospo
darstva in premogovništva, ki bi se naj po eni varianti pokrivale s 
prispevkom iz osebnih dohodkov.

Ker v letu 1986 ni prišlo do pokrivanja izgub, ni jih pa bilo mogoče 
pokriti niti s podražitvijo električne energije, se je skupščina SRS 
odločila za »Zakon o prispevku iz dohodka TOZD za sanacijo 
izgub«, ki je bil objavljen v Ur. 1. SRS št. 6, 20. februarja 1987.

Po tem zakonu je določen prispevek v višini 18,8 odstotka na 
fakturirano električno energijo v letu 1986, plačal pa bi se v štirih 
enakih obrokih, ki dospejo v plačilo najpozneje 5. marca, 25. marca, 
25 aprila in 25- maja 1987. Iz dohodka se razporejajo v enakih 
zneskih skozi vse leto 1987.

Za našo delovno organizacijo to pomeni 209 miljonov din. Od 
tega največ odpade na TOZD Metalurgijo, 81, miljonov din. TOZD 
Ti02, 78 milijonov din in TOZD Energetiko 29 milijonov din, ostale 
TOZD in DSSS pokrivajo skupaj 19 milijonov din.

Poleg ostalih povečanih prispevkov iz dohodka v letu 1987 je to še 
dodatna obremenitev, zato bomo morali zelo dobro gospodariti, če 
hočemo nadomestiti dodaten izpad čistega dohodka še na račun 
preteklega leta.

DOBAVA ELEKTRIČNE ENERGIJE V LETU 1986

Prispevek iz dohodka za sanacijo izgub 
OZD elektrogospodarstvo in premogovništvo 

nastalih v letu 1986

Odjemno mesto Dobava v 1. 1 55 18.8 %
kol.Kwh Vrednost

1. Cinkarna sklad.Bukovžlak 187.800 4.882.229 917.859
2. Cinkarna Trnovlje 3 17.498.400 240.831.388 45.276.301
3. Cinkarna Trnovlje 2 17.499.920 241.661.534 45.432.368
4. Cinkarna Trnovlje 1 17.384.120 240.593.611 45.231.599
5. TP Cinkarna 35/04 KV 1.512.000 12.178.829 2.289.620
6. RTP Cinkarna 35/6 KV 22.836.500 364.394.270 68.506.123
7. C Inkama-črpal išče Vrhe 492 111.868 21.031
8. Kontejner Bukovžlak 9.682 347.652 65.359
9. Cinkarna bife - Tovar.ul. 135 23.072 4.338

I 76.929.049 I 1.105.024.4531207.744.598
:sss:s::s==:=sr:r:=ss::s=s=s:=srsiss=s=sssrss=risxisssssssssr:isss=sr:srsss

Kemija Mozirje 310.080 8.537.945 1.605.134

V PETIH LETIH 700 V!W

Do leta 1990 bo šlo iz obratovanja slovenskega elektrogospodarstva 
58 MW zaradi izteka življenjske dobe ali izteka pogodbe. V 
naslednjih letih pa še 16 agregatov z instalirano močjo 764 MW- 

Za pokrivanje povečane porabe in moči bo treba do leta 1990 
zgraditi proizvodne objekte z instalirano močjo 347 M W. Porabo do 
leta 1995 pa bo mogoče pokriti še z dodatnimi 700 MW v novih 
energetskih objektih.

(Glasilo ELGO, št. 1/1987)

Razporeditev po TOZD je naslednja:

TOZD Kwh %
Eden obrok 

din
Skupaj

din

DSSS 590.407 0,79 410.296 1.641.182
Metalurgija 28.978.582 38,93 20.218.743 80.874.972
Kemija Celje 2.230.643 3,00 1.558.084 6.232.338
Grafika 2.162.184 2,91 1.511.342 6.045.368
Vzdrževanje 1.530.760 2,06 1.069.885 4.279.540
Transport 192.670 0,26 135.034 540.136
Titan dioksid 28.029.479 37,66 19.559.154 78.236.616
Veflon 282.180 0,38 197.357 789.430

Energetika 10.432.445 14,01 7.276.255 29.105.018

SKUPAJ 74.429.350 100,00 51.936.150 207.744.600

Kemija Mozirje 310.080 401.283 1.605.134

SKUPAJ DO
:::::::::::::::::: II II H II II II II II II II II II II II II

______ 52.337.433 209.3^9- 731* 
===============

EGS V LETU 1987: NOBENE NOVE ZMOGLJIVOSTI

Slovenski elektroenergetski sistem bo leta 1987 razpolagal z 
naslednjimi zmogljivostmi:
- 2.068 MW lastnih proizvodnih zmogljivosti,
- 100 MW Tuzla 5,
- 93 MW Ugljevik.
Za leto 1987 ni predvideno obratovanje nobenih novih proizvodnih
zmogljivosti.

Glasilo ELGO, št. 1/1987

Ekologija, energija in 
varčevanje

Republiška konferenca SZDL načrtuje v aprilu problemsko konfe
renco o ekologiji, energiji in varčevanju. V ta namen so bila organizira
na območna posvetovanja po regijah in 12. marca 1987, tudi v Celju. 
Popoldne istega dne pa je radio Celje v oddaji v živo, povzel vsebinska 
vprašanja s posveta in tudi dnevniki so podali o tem kratke članke. 
Naša delovna organizacija je bila povsod omenjena, zato naj ne bo 
odveč, da o tem spregovorimo še v našem glasilu.

Razprava na celjskem posve
tu je izvenela bolj z gledišča 
varstva okolja, opisom posledic 
dosedanjega razvoja in stanjem 
onesnaženosti. Kljub štiriurne- 
mu trajanju pa razpraljalci niso 
skoraj nič omenjali onesnaževa
nja zaradi prometa, kot da pod
cenjujemo ta škodljivi vpliv. Pr
vič pa so dali večji poudarek 
malim onesnaževalcem- Iz tega 
sledi, daje varstvo okolja mno- 
gostrokovna veda in če ne bomo 
obravnavali vseh oblik ogroža
nja okolja celovito, ne bomo 
dosegli izboljšanja.

Neposredne povezave med 
energijo in razvojem na posvetu 
ni bilo slišati, čeprav je bilo to 
stisko vseskozi čutiti. Dejstvo je, 
da bomo morali zgraditi še nekaj 
elektrarn. To pa pomeni, da se 
bomo morali odločati med hi
droelektrarnami, s posledicami 
posegov v okolje in porabo ob
delovalne zemlje, termoelektrar
nami, kjer tretjino vrednosti 
naložbe porabi varstvo oko
lja in desetino energije obra
tovanje, in jedrskimi elektrarna
mi, ki jih prav tako nočemo.

Kljub temu, da delovni ljudje 
in občani poznajo razvojne

usmeritve naše delovne organi
zacije, poudarjamo celovitost 
pri izdelavi teh listin, ki je lahko 
model za sanacijo ostalih one
snaževalcev. Izhodišča in dose
ženi rezultati to potrjujejo:
L Z zapiranjem - zaokroževa
njem ekoloških, tehnoloških in 
ekonomskih krogov, bomo 
zmanjšali obremenjevanje oko
lja, zagotovili obstoječim, tržno 
in tehnološko uveljavljenim pro
gramom tradicionalnih indu
strij, sprejemljivost za okolje- 
Takšna usmeritev je tudi prispe
vek k prenovi gospodarstva po
leg iskanja novih razvojnih 
usmeritev, z vsemi tveganji. Ta
ko smo v letu 1986 z uvedbo 
dvostopenjske nevtralizacije po
rabili že 39.533 t apnenčeve mo
ke, kar zamenjuje 29.293 t hidri- 
ranega apna in predstavlja 225,7 
milijonov din neposrednega ino
vacijskega prihranka. Začeli 
smo z poizkusno proizvodnjo 
tekočega ogljikovega dioksida 
in letos načrtujemo že proizvo
dnjo 2-500 t, kar pomeni polo
vično izkoriščenost zmogljivosti 
in znižanje emisije.

Z vrednotenjem in uporabo 
titanove sadre iz prve stopnje
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nevtralizacije, zaključujemo in
vesticijsko zasnovo in z načrto
vanimi polindustrijskimi preiz
kusi briketiranja, zagotavljamo 
porabo 70-000 t v cementarnah 
kot zamenjavo za naravno sa
dro- Nadaljnih 10.000 t pa raz
iskujemo za predelavo v mavec 
(polhidrat) za uporabo v grad
beništvu in rudarstvu. Začete so 
tudi raziskave oborjenega kalci
jevega karbonata in načrtujemo 
pilotno napravo.
2. Z celovito obravnavo vseh 
oblik ogrožanja okolja omogo
čiti uporabo vseh ukrepov poli
tike in stroke za varstvo in iz
boljšanje človekovega okolja. V 
ta namen v naši delovni organi
zaciji že vrsto let izdelujemo ka
tastre emisij z meritvami zraka, 
vode, hrupa in količin odpad
kov. Kljub temu, da smo najve
čji onesnaževalci, smo tudi edi
ni, ki imamo toliko meritev in 
podatkov. Zato nas tolikokrat 
omenjajo, ostalih onesnaževal
cev pa ne. Stanje se sicer počasi 
spreminja, saj fluor že dolgo, 
zlasti pa po izdelavi Ekološke 
bilance Celja, predstavlja najve
čji delež onesnaževanja zraka z 
39,4 odstotki, sledijo žveplov 
dioksid z sedemindvajsetimi, 
prah z 12,8, ogljikov monoksid z 
desetimi, dušikovi oksidi s 5,4 in 
ogljikovodiki prav tako s 5,4 
odstotki.
3. Z načrtnim delom varčevati in 
smotrno ter razumno porabljati 
energijo in surovine. V Cinkarni

Leto 1981 1982 1983

že predelujemo večje količine 
sekundarnih surovin, predvsem 
odpadnega bakra in železa. Z 
nadomeščanjem hidriranega ap
na z apnenčevo moko, gledano 
širše družbeno, varčujemo z ma
zutom iz uvoza, kije potreben za 
proizvodnjo apna. V izgradnji je 
že cevna povezava energetskih 
sistemov toplotne oskrbe cin
karne in mesta, po katerem bo
mo mestu dajali 4 MW pare. 
Zaključujemo tudi študijo o 
uporabi 140 do 180 m3/h vroče 
vode pri 80 - 85 °C do leta 1990 
in ob predvideni izgradnji mo
dernizacije KKČ najmanj 250 
m3/h po letu 1990.
Vročo vodo proizvajamo iz od
padne absorbcijske toplote žve
plove kisline in je primerna za 
gretje napajalne vode kotla v 
LIK Savinja ali sanitarne vode 
mesta Celja. Že leta 1982 smo z 
raziskovalno nalogo popisali in 
ocenili vse vire. ki pridejo v 
poštev za izrabo odpadne 
toplote od dimnih plinov naprej 
in nekaj virov že uporabljamo. 
4. S sistematičnimi in trajnimi 
meritvami ter nadzorom emisij 
ugotavljati obseg in resnost one
snaževanja. V proizvodnji žve
plove kisline na vseh treh linijah 
stalno avtomatsko opravljamo 
meritve žveplovega dioksida, že 
drugo leto- Upoštevajoč meritve 
še ostalih emisij, se naša emisija 
zmanjšuje v zadnjih letih na na
slednje vrednosti na ravni delov
ne organizacije:

1984 1985 1986 1990

kg S02/h 562,3 459.3 357
t S02/leto 4.453 3.637 2.857

Za primerjavo: TE Šoštanj 
ima 64.000 t S02, TE Trbovlje 
24.000, Toplarna Ljubljana 
20-000, skupaj 108-0001S02, po 
podatkih iz leta 1985.

Izgradnja podcentra za spre
mljanje onesnaženosti zraka v 
Cinkarni bo omogočila poleg 
stalnih meritev emisij in onesna
ženosti zraka z žveplovim diok
sidom, še meritve vremenskega 
stanja in primerjavo z vremen
sko napovedjo. Ti podatki se 
bodo uporabili za bilansiranje 
emisij na zastavljeno mejno 
vrednost, da ne bo prekoračena.

Ob povečani onesnaženosti 
pa načrtno, vnaprej predvideno 
zmanjševati proizvodnjo in s 
tem emisijo. Podcenter bo pove
zan z regijskim centrom in repu
bliško nadzorno mrežo ANAS.
5. Z vsestransko oceno posegov 
v okolje in nadzornim pregle
dom tehnične in projektne do
kumentacije, ne dopuščati izgra
dnjo in obratovanje novih na
prav, ki bi povečevale onesnaže-

355,5 298,9 301,0 210
2.815 2.363 2.384 1.663

nost- Uveljavljanje strokovnih 
načel pri nadaljnem razvoju na
še delovne organizacije smo si 
zadali v naših planskih listinah. 
Tako so investicije pokrite z 
vsemi soglasji, mnenji in dovo
ljenji, le ena izmed nalog dolgo
ročnega, srednjeročnega oziro
ma letnega načrta razvoja 
Cinkarne-
6. Z varnim upravljanjem, shra
njevanjem oziroma odlaganjem 
odpadkov in njihovo registraci
jo zagotoviti, da se s tem ne 
ogrožajo zaloge pitne vode. Že 
omenjeni novi tržni proizvodi iz 
posebnih odpadkov, zmanjšuje
jo obremenjevanje okolja. Vse 
premalo pa poudarjamo, da vr
sto odpadkov iz naših proizvo
denj v vse večji meri odprodaja- 
mo oziroma koristno uporabi
mo. Tako smo zelene galice lani 
na domačem trgu prodali 3.855 
t, izvozili v Italijo in Avstrijo 
5.812 t, poleg 207 t mono-dihi- 
drata. kar predstavlja že 18.7 °/„ 
od skupaj proizvedene. Ostalo

količino porabimo za ponovno 
proizvodnjo žveplove kisline. 
Pri piritnih oziroma pražilnih 
ogorkih je bilo lani doma proda
no 21.8241, v Avstrijo smo izvo
zili 12.460 t, kar predstavlja že
47,3 odstotkov od skupaj pro
izvedenih. Ostala količina je od
ložena v Bukovžlaku- Naše od
lagališče v Bukovžlaku je stro
kovno vodeno in stalno kontro
lirano in nadzorovano- Odlože
ni delež pa bomo še nadalje 
zmanjševali. Na posvetu in v 
radijski oddaji je o tem navajal 
predstavnik celjske SZDL le 
normative, da na uro v KKČ 
nastane 9,8 t ogorkov, kar je 
nesprejemljivo.
7. Z izdelavo ekološko - varnost
nih, zaščitnih ocen predvideti 
vse možne preventivne in sana
cijske ukrepe, da nevarne snovi 
ne bi šle v okolje. Nadzor in 
odgovornost delavcev, ki imajo 
opravka z nevarnimi snovmi, sta 
opredeljena kot naloga varstva 
okolja v opisih del in nalog- 

Predvidene, opremljene in šo
lane so intervencijske skupine, 
saj popolne varnosti ni. Ekolo
ško - varnostno, zaščitno oceno 
smo v Sloveniji prvi izdelali in jo 
po njeni metodologiji sedaj izde
lujejo še ostali, ki imajo v svojem

poslovnem predmetu nevarne 
snovi.
8. Z vzgojo in izobraževanjem 
ljudi za področje varstva in iz
boljševanja človekovega okolja 
zagotoviti večjo osveščenost. Iz
obraževalne seminarje za vse de
lavce brez predpisane izobrazbe, 
ki imajo opravka z nevarnimi 
snovmi, izvajamo z lastnimi sila
mi. Organizatorji in nadzorniki 
proizvodnje pa opravljajo še 
specializirana izobraževanja in 
preizkušnje izven delovne orga
nizacije. Strokovno in pravno 
pa imamo za vse naprave, ki 
varujejo okolje poslovnike in 
navodila za uporabo.
V zaključku moramo omeniti, da 
na primeru Cinkarne lahko dru
žbenopolitična skupnost Celja, 
tudi za vse ostale onesnaževalce 
zagotovi sanacijske programe in 
ukrepe ter v družbenih planih s 
tem uresniči zastavljene cilje za 
izboljšanje okolja. Seveda ne 
smemo delati na pamet, ampak 
moramo zato imeti podatke, me
ritve. Voditi pa nas mora načelo: 
Vsaka emisija, zrak, vode ali 
tla je škodljiva, dokler ni dokaza
no, da ne ogroža okolja.

Dani Podpečan

Pot k računalniškemu vodenju 
predmetov dela

V tozdu Vzdrževanje s pomočjo Službe za standardizacijo in 
Zavodom za organizacijo poslovanja uvajajo nov projekt enotne 
nomenklature izdelkov, katere cilj je približati se dnevnemu realnemu 
stanju vseh predmetov dela, ki jih potrebujejo za storitve tozda. Na 
kratko rečeno, bo tako urejena evidenca koristila nabavi, skladiščenju 
in celotnemu materialnemu poslovanju.

Nomenklatura izdelkov je 
urejen zbir in zapis podatkov o 
posameznih predmetih dela. 
Urejen zapis mora biti takšen, 
da ga je mogoče uporabljati v 
modernem poslovnem sistemu 
kot podatek, ki se lahko obdelu
je z avtomatsko obdelavo- Pred
meti dela v Vzdrževanju so vsi 
materiali in rezervni deli, ki so 
potrebni za vzdrževanje obstoje
čih osnovnih sredstev in pri rea
lizaciji rekonstrukcij (kot na pri
mer profilno železo, cevi, vijaki 
itd).

Vse do šestdesetih let smo 
predmete dela zapisovali v do
kumentacijo z naravnim jezi
kom. tako kot je predmetu ime. 
Po zvezni zakonodaji pa je bilo 
potrebno zapisovati predmete v 
umetnem jeziku, s številčnim za
pisom- Tak zapis je moral biti 
skladen z državno nomenklatu
ro- Od tod tudi ime nomenkla- 
turna številka. Vsak zapis je so
dil v skupino podobnih predme

tov, to je v klasifikacijsko šifro. 
Pri takem označevanju pa je 
zaradi različnih vrst enakih 
predmetov prihajalo do velikih 
motenj pri poslovanju. Izhajala 
je torej nujna potreba po upora
bi takšne oznake ali šifre, ki 
nedvoumno označuje posame
zne predmete dela, na osnovi 
njihovih značilnosti in določuje 
njihovo mesto v seznamu pred
metov dela.

Še pred uveljavitvijo intenzifi- 
kacijske številke, so stanje na 
tem področju poskušali rešiti z 
kombinirano šifro, ki bi naj v 
prvem delu povedala klasifikaci
jo, v drugem delu pa intenzifika- 
cijo predmetov dela. Ker pa 
kombiniran zapis povzroča tudi 
zaradi dolžine zapisa precejšnje 
težave, se je ta način opustil, 
preden se je sploh uveljavil. Ta
ko se kombiniranih šifer v da
našnjih modernih inlormacij- 
skih sistemih sploh izogibamo.

V zadnjih nekaj letih je bilo
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Smučarski izlet na ROGLO
Beseda je nanesla tudi na izlet, ki 
smo ga imeli na Rogli.
Kako je bilo?
Prima, dobro, so padale 
pohvale.
Pa je res bilo tako?
No, zakaj vas pa ni bilo zraven 
in bi izvedeli!
Startno mesto je bilo pri hotelu 
Celeia. Vremena si slabšega ne 
bi mogli zamisliti. Cel teden je že 
deževalo, usodni dan odhoda pa 
je še snežilo in pihalo od vseh 
strani. Zato tudi ni bilo avtobu
sa ob dogovorjeni uri.
Vsak zase si je že predstavljal, 
kako bo s smučmi na rami lepo 
odkorakal domov. Toda mi smo 
bili vztrajni in smo čakali. Glede 
na to, da je avtobusna postaja 
blizu, smo poslali dva v izvidni
co. Izplačalo seje, kajti vest, da 
bo avtobus pripeljal (sicer z za
mudo), nam je zopet pognala kri 
po žilah.
Končno smo se »vkrcali« in od
peljali proti Rogli. Ves čas je 
snežilo. Srečno smo pripeljali na 
cilj- Srečno pravim zato, kajti 
prav lahko bi se primerilo, da bi 
kje na ovinku obstali. Toda av
tobus je le avtobus in s svojo 
močjo je premagal snežne ovire. 
Na Rogli je bilo še huje kot v 
dolini. Bril je tako hud mraz, da 
smo imeli nosove ledene že ta
koj, ko smo jih pomolili ven na 
hladno- Nič drugega nam ni 
preostalo kot to. da smo si opr

tali smuči in prtljago ter se od
pravili iskat nam namenjeno 
prenočišče.
Razdelili smo se v dve skupini. 
Prva je imela več sreče in so kaj 
hitro prišli do depandanse, kjer 
smo imeli rezervirano.
Toda vsi, ki smo bili v drugi 
skupini, smo se očitno radi spre
hajali zunaj.kajti šli smo malo po 
hribu navzdol, pa zopet v hrib, 
dokler nismo našli kar smo is
kali. Še dobro, da so bile sobe 
dovolj tople, kamor smo se na
gnetli vsi premraženi in utrujeni.

Toda utrujenost ni dolgo tra
jala. Vedeli smo, da nas čaka 
zanimiva noč. Po večerji so se 
začele priprave (še posebno za 
nežni spol). Razdelili smo se po 
skupinah. Nekateri smo bili v 
disku, kjer je bil prav tisti večer 
ples v pižamah, drugi so raje 
poslušali glasbo v hotelu in se 
zavrteli, pa čeprav dve plesalki 
skupaj- Ure so minevale, nam pa 
še ni bilo dovolj zabave, zato 
smo nadaljevali s plesom v de
pandansi. Prostora je bilo dovolj 
tudi za igrico, ki smo si jo zami
slili. Prišel je trenutek, ko smo 
vsi utrujeni padli v postelje.

Naslednje jutro je bilo vreme 
kar preveč lepo glede na prejšnji 
dan. Čakala so nas smučišča- 
Zato smo vendar prišli sem, da 
bomo smučali, smo si govorili, 
čeprav nekoliko neprespani. Sle
dnje se na snegu kaj hitro poza

Z Jocinim kasetofonom »na čelu«, ki nas je spravljal v dobro voljo

bi. Zapodili smo se po belih 
strminah. Snega je bilo res 
ogromno. Pokrajina je bila ču
dovita, smreke so bile obložene z 
debelo, kristalno plastjo. 
Nekateri od nas so si po kosilu 
privoščili zaslužen počitek, dru
gi pa smo šele takrat zbrali do
volj moči, da smo se postavili na 
smuči.
Kakorkoli je že bilo, zvečer smo 
bili zopet vsi budni in pripravlje
ni, da se poveselimo še zadnjo 
noč, ko smo skupaj.

Naslednje jutro nisem mogla 
verjeti svojim očem. Odprem 
eno oko - sonce, drugo oko - 
zopet sonce- Sneg se je lesketal 
od vse te svetlobe. Pogled v 
naravo je bil res fantastičen. 
Tega ne smemo zamuditi, smo si 
rekli, in zopet smo bili na smu
čeh. Tokrat je bila še lepša smu
ka. Toda! Saj se nismo zaman 
»pogovorili s tistimi na nebu«, 
da potrebujemo sneg in lepo 
vreme. To se nam je tudi 
uresničilo.

Ura slovesa je prišla še prek
malu. Vsi oprtani smo ob dogo
vorjeni uri čakali na odhod. Av
tobus nas je ponovno zafrknil. 
Čakali smo in čakali, toda avto
busa od nikoder. Preostalo nam 
je le še to, da pokličemo po 
telefonu Izletnik Čelje- Postregli 
so nam z informacijo, da avto
bus pride- Resje pripeljal. Torej 
nas le niso povsem razočarali.

Tako kot je vsega lepega en
krat konec, tako je bil tudi ta 
izlet pri kraju- Pozabili nismo 
niti na fotografije, ki nas bodo še 
dolgo spominjale na lepe trenu
tke, ki smo jih preživeli skupaj.

Da pa ne bi ostalo samo pri 
poročilu, smo nekaj vprašanj 
zastavili dvema udeleženkama

izleta, Tatjani in Darji.
MCC: Zakaj sta se odločili, da se 
bosta udeležili izleta? 
TATJANA: Prišli sva predvsem 
zato, ker naju je Fikret Imamo- 
vič lepo povabil. Midve niti ve
deli nisva za to, da mladi Cin- 
karnarji prirejate izlet- Seveda 
pa ne le zaradi tega, temveč sva 
na splošno radi v dobri družbi in 
uživava v smučanju.
MCC: Ali ti je bilo všeč? 
DARJA: Super je bilo. Najprej 
je vreme slabo kazalo, a se je 
kasneje obrnilo na bolje. Snega 
in smučanja je bilo veliko. Tudi 
slike z izleta so dobro izpadle, 
tako da sem Joco vprašala, kdaj 
bo spet kakšen izlet- 
MCC: Ti je kakšen dogodek 
ostal posebej v spominu? 
TATJANA: Da- V snežnem vi
harju smo oprtani z vso opremo 
veselo iskali našo kočo- Skoraj 
sem si zlomila nogo- Seveda ne 
smem pozabiti na ples v piža
mah, ki je bil zelo zanimiv. 
MCC: Imaš kakšne pripombe 
glede organizacije in poteka? 
DARJA: Vse je bilo v redu, le pri 
odhodu z Rogle so tisti iz Izletni
ka verjetno malo pozabili na 
nas- A zato smo se mi spomnili 
nanje in jih poklicali. Tako je bil 
problem prevoza rešen. To, da v 
depandansi ni bilo tople vode, 
pa ni naša napaka...
MCC: Kaj bi sporočila vsem, ki 
niso šli na Roglo?
TATJANA: Ne vem, ali so se 
ustrašili vremena ali pa tega, da 
bodo denar vrgli proč. Vsekakor 
pa so izpustili lepo priložnost 
uživanja na smuki.
MCC: Bi še kaj dodali? 
TATJANA, DARJA: Seveda- 
Zelo bi bili veseli, če bi naju še 
večkrat povabili na kakšen izlet-

Aktualni intervju s predsed
nikom koordinacijske 
konference
Fikret Imamovič je začel delati v 
Cinkarni 1979. leta v Metalurgi
ji. Bil je na šestih ZMDA, pred
sednik 00 mladine v Metalurgi
ji, od maja lani pa je predsednik 
KK ZSMS Cinkarne.
Kot predsednik ima nalogo

spremljati, pomagati in organi
zirati delo koordinacijske konfe
rence osnovnih organizacij in 
komisij ter odborov, ter jim po
magati pri sestavljanju progra
ma dela. Za vse svoje postopke 
je odgovoren K K ZSMS
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Cinkarne.
MCC: Kako je biti predsednik 
KK?
FIKRET: Težko in nehvaležno; 
tako meni, kakor tudi drugim z 
menoj. Že takoj, ko sem bil 
izbran za predsednika, sem re
kel, da je to, da so izbrali mene, 
dobro in slabo. Dobro je, če 
mladi želijo delati, slabo pa, če 
mladi ne želijo delati, ker bodo v 
slednjem primeru imeli težave. 
Obljubil sem, da bo Cinkarna 
imela najboljšo in najbolje orga
nizirano mladino v Celju. Do 
sedaj smo ustvarjali vzdušje, ki 
naj bi dalo rezultate šele v bodo
če. Smo v sami »špici« celjske 
mladine, a to ni vse, kar si želim. 
Priznam, da je z menoj zelo 
težko delati, saj sem strog, tako 
proti sebi, kakor tudi proti dru
gim - vedno želim več in bolje, 
neaktivne preganjam, včasih se 
tudi skregamo- 
MCC: Čemu kreganje? 
FIKRET: Nimam pravice in tu
di ne želim biti tuja vest, saj 
imamo glave, da z njimi razmi
šljamo. Vendar ne spoštujem 
nadutežev in njihovih zgodbic 
za lahko noč, ker sem za kon
kretne naloge in akcije. V vsa
kem trenutku se naj ve, kdo je 
kaj napravil in kdo ne- To naj se 
tudi javno pove in prizna, da na 
ta način ustvarimo odgovornost 
bazi, da se najprej razmišlja sa
mokritično, šele potem kritično 
- ne pa samo jaz, jaz in spet jaz. 
Mi smo kljub vsemu čisto na
vadni ljudje, ki dobro delamo, 
delamo pa tudi napake. Nimam 
rad diplomatskih razgovorov, 
jaz sem za to, da se resnica pove 
v obraz, čeprav to mnogim ni 
všeč- Bolje je, da se kregamo in 
delamo, kot pa da se hvalimo in 
nič ne naredimo.
MCC: Komu je najtežje: tebi, 
predsednikom OO ali bazi? 
FIKRET: Vsem nam je najtežje. 
Toda, če bi vsi izvrševali svoje 
naloge po dogovoru, potem bi 
bilo gotovo meni najlažje, saj bi 
bil le opazovalec. Če pa od tega 
odstopamo, je meni najtežje, ker 
se čutim odgovornega za vse 
aktivnosti in takrat izvajanvpri- 
tisk, da se določena naloga iz
vrši- S tem sem verjetno dolgo
časen, pride do provokacij in 
zasičenja, kar pa ni dobro- Če 
nekdo izvede neko aktivnost, to 
še ni razlog, da potem spi, se 
pravi, da ne smemo mnogo ceni
ti minulo delo.
MCC: Kakšni so predsedniki OO 
ZSMS?
FIKRET: So pozitivni, mla
di in - nezainteresirani - zakaj 
to mi ni jasno. Če jih je ba
za izbrala, potem so odgovor
ni njej, a oni ne občutijo te 
odgovornosti. Če karkoli rečem

posamezniku, bom napravil na
pako, saj vsak človek zase misli, 
da je idealen - če ne bi tako 
mislil, bi drugače delal- Čeprav 
se mi vsi dostikrat sramujemo 
svojih postopkov, kar pomeni, 
da smo sami s seboj samokritič
ni, pred drugimi pa ne- Aktiv
nost predsednikov OO ZSMS je 
slaba- Moram priznati, da je to 
tudi moja slabost in nesposob
nost, ne samo njihova, saj nisem 
uspel najti načina, kako jih 
aktivirati.
MCC: Kakšni pa bi le morali 
biti?
FIKRET: Komunikativni, za
interesirani, dosledni in 
samokritični. Oni so tisti, ki se 
morajo zanimati za bazo. ne pa 
obratno- Ne smejo odločati v 
imenu baze. temveč skupaj z njo. 
Ni težko sklicati sestanek, važna 
je njegova vsebina in realizacija. 
Na osnovi števila sestankov ne 
moremo meriti aktivnosti, to 
lahko naredimo le z realizacijo. 
Naše delo ne sme temeljiti na 
organiziranju zabavnih večerov 
in izletov, čeprav je to najlažji 
način - gremo na izlet in se vsi 
srečni napijemo - nismo mi 
turistična agencija, temveč 
DPO- Ukvarjati se moramo z 
življenjskimi vprašanji, od kate
rih je odvisna naša perspektiva 
čeprav je to dosti težje od, reci
mo, izleta.
MCC: Kakšna je aktivnost OO 
ZSMS?
FIKRET: Aktivnost OO je ogle
dalo aktivnosti predsednika- 
Odvisna je od kriterijev, skozi 
katere gledamo aktivnost- Na 
enem od sestankov KK smo 
sestavili kriterije, na osnovi ka
terih naj bi delali predsedniki in 
OO ZSMS. In na osnovi teh 
kriterijev v naši DO ne obstaja 
niti ena aktivna OO ZSMS. če
prav je OO DSSS-a zelo blizu. S 
tem, kar sem povedal, ne želim, 
niti nimam pravice podcenjevati 
ali zmanjševati aktivnost pred
sednikov in OO, ker govorim na 
osnovi kriterija- Bil bi najbolj 
srečen, če bi za vse OO lahko 
rekel, da so odlične, kljub temu, 
da je vsaka aktivnost dobrodo
šla, pa naj je majhna ali velika. 
MCC: Se pravi, če spi predsed
nik, spi tudi baza?
FIKRET: Normalno. Vse aktiv
nosti so odvisne od predsednika, 
saj je vse zbrano v njegovih 
rokah, čeprav to ni dobro. Ne 
more kar vsak mladinec sklicati 
sestanek, če ni predsednik, saj bi 
bil to napad na osebnost pred
sednika. A jaz bi vseeno vključil 
tudi to varianto. V naši DO je 
najbolj aktivna OO DSSS-a. 
Ena od mladink iz Grafike je 
celo prestopila iz Grafike v 
DSSS, saj se v prejšnji OO ni

mogla ukvarjati z mladinskim 
delom. Jaz sicer pozdravljam 
njeno gesto, a to nam tudi govo
ri, da imamo preveč OO- 
MCC: Kakšna je aktivnost čla
nov KK?
FIKRET: Konferenca kot celo
ta je do sedaj dosegla dobre 
rezultate. Le mi smo informira
nost razvili do zadovoljstva, saj 
imamo tu mladinke, ki zaslužijo

vso pohvalo- Ostali člani kon
ference se lahko razdelijo v dve 
skupini- V prvi skupini so tisti, 
ki občasno delajo, v drugi pa so 
tisti, ki občasno pridejo na sesta
nek iz dolgega časa.
MCC: Kakšna je realizacija pro
grama aktivnosti konference? 
FIKRET: Do sedaj ni bilo od
stopanja od plana. Vse aktivno
sti do danes je realiziralo všest 
mladincev, medtem ko so ostali 
gledali. Če se v bodoče kdo 
priključi, je dobrodošel, če ne. 
ne bo solza, ne odstopanja. 
MCC: Kaj je s sekcijami? 
FIKRET: Ženska plesna skupi
na je razpadla. Dramska sekcija 
zasluži pohvalo, saj so člani sek
cije resni in želijo delati. Ob 
Etnevu žena so nastopali v Cin
karni. Gledalci so bili zadovolj
ni.
MCC: Kako je s članarino? 
FIKRET: Vpeljevanje članarine 
je najvažnejši element v naši 
aktivnosti, predvsem zaradi te
ga, ker je to prostovoljno- Od 
560 mladincev v Cinkarni nas 
210 plačuje mladinsko članari
no. Odločili smo se za 0,4 % od 
osnove, saj iz leta v leto zaradi 
inflacije ne moremo dvigovati 
članarine- Kakor raste OD, ta
ko raste tudi višina članarine. 
Mesečno dobivamo od članari
ne 110.000 din. Sredstva v glav
nem namenjamo za humane na
mene. kot so npr- darila mladin
cev, ki so dlje časa v bolniškem 
staležu- Ob nesreči, ki se je zgo
dila v Železarni Štore, smo dru
žinam umrlih nakazali denarno 
pomoč v višini 100.000 din. Del 
sredstev pa porabimo ob organi
ziranju izletov in družabnih ve
čerov. Za mesec maj načrtujemo 
splošno konferenco, kamor bo

mo povabili vse mladince, ki 
plačujejo članarino- Po konfe
renci bo tudi ples- Če pa je komu 
članarina previsoka, se lahko 
odjavi, saj je plačevanje le-te 
prostovoljno-
MCC: Kakšno je sodelovanje KK 
ZSMS z ostalimi DPO in faktor
ji izven ZSMS?
FIKRET: Mi mladi smo le en 
del Cinkarne in sami sebi nismo 
dovolj. Potrebujemo sodelova
nje in pomoč, prav tako pa lah
ko tudi mi pomagamo drugim. 
Ko govorimo o sodelovanju, se 
ne morem dogovoriti, ker nima
mo kriterijev, ki bi definirali, kaj 
je sodelovanje in kaj ne.
Če pa kdo govori o sodelovanju, 
govori na osnovi svojega razmi
šljanja, kar ni objektivno-

MCC: Ti je bil primer Popovič 
potreben?
FIKRET: To so vsi napačno 
razumeli. Nisem hotel biti brani
lec Popoviča. To je bila afirma
tivna provokacija, podajanje 
rok vsem strukturam naše DO, a 
ne tako, da bi sodelovali z me
noj, temveč s KK ZSMS in 
mladinsko samopomočjo.
MCC: Primer Popovič? 
FIKRET: Lahko- Dobil je pre
nehanje delovnega razmerja od 
DS TOZD-a Ti02, od disciplin
ske komisije, pa pogojno kazen. 
Obrnil seje na mladinsko samo
pomoč. ki meje na sestanku (19. 
11 86) zadolžila, da delam na 
tem področju. Zbral sem infor
macije. nato pa sem zvedel, da to 
ni vse- Na osnovi nepopolnih 
informacij sem napisal predlog 
konkretno, provokativno in 
ostro. To so mi mnogi zamerili, 
če pa večina nekaj reče, potem je 
to že tako. Dobil sem zasluženo 
kritiko- Pomeni, da sem naredil 
napako. Ne bežim od kritike in 
odgovornosti, sem za to, da se 
mi vse pove v obraz, ne maram 
zgodb za hrbtom.
MCC: Kakšna je reakcija na 
Ti O 2 ?
FIKRET: Burna. Mogoče sem 
se komu zameril, čeprav so tudi 
mene provocirali in omalovaže
vali- Sprašujem OO ZSMS 
TOZD-a Ti02, zakaj niso pra
vočasno dali svojega mišljenja o 
Popoviču, zakaj so preskočili 
predtekmovanje in direktno pre
šli v finale- To jim zamerim.
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Trdim, da tožilec ne more biti 
tudi porota, saj čustva prevlada
jo razum, ne glede se objektivno. 
MCC: Reakcija članov mladin
ske samopomoči?
FIKRET: Slaba. Prišlo je do 
razcepljenja. Na izrednem se
stankuje Nikolaja zanetil ogenj. 
Člani mladinske samopomoči so 
bili v dilemi, dva sta bila z 
menoj, trije proti, štirje so se 
vzdržali. Bilo bi mi lažje, če bi vsi 
bili proti, nimam rad 
razcepljanja.
MCC: Tvoje mnenje...

FIKRET: Nimam pravice, da bi 
se jezil, vsak ima svoje mnenje. 
Zamere pa imam. Zakaj se no
ben od članov mladinske samo
pomoči ni javil, da bi delal z 
menoj, čeprav sem vprašal po 
prostovoljcih. Mogoče je to bež- 
anje od odgovornosti. Nihče no
če delati, vsi pa bi odločali in 
kritizirali tuje delo- 
MCC: Sporočilo?
Fikret: Kdor dela, tudi greši- To 
ne smem pozabiti. Tisti, ki se ne 
spominjajo preteklosti, so obso
jeni, da jo ponavljajo.

Poročilo o delu kadrovske 
komisije

Kadrovska komisija je začela 
delovati že v letu 1986, vendar je 
zaživela šele v letošnjem letu.
S pomočjo KK smo sestavili 
anketni listič, ki bo 
mladinca(ko), ki vstopi v našo 
delovno organizacijo, že na za
četku opozoril na našo mladin
sko organizacijo.

Ta anketa vsebuje devet vpra
šanj, in sicer od osnovnih pod
atkov o mladincu(ki), do vpra
šanj, v katerih aktivnostih želi 
mladinec(ka) sodelovati. V pri
logi vsebuje anketa še izjavo o 
plačevanju mladinske članarine.

Mladinec(ka) izpolni anketo 
že ob vstopu v našo DO, tako 
tudi mladinska organizacija pri
de lažje v stik z njim in ima tudi 
pregled nad njegovim doseda
njim delom in ambicijami za

prihodnost.
Začetni odziv je kar dober, saj 

se je od 17-ih mladih, ki so 
vstopili v DO kar 12 odločilo, da 
bodo aktivno sodelovali pri delu 
mladinske organizacije. V večini 
se zanimajo za športne aktivno
sti, klub brigadirjev, pa tudi za 
IPD.

Mislim, da je anketa pozitiv
no vplivala na mlade, da se bodo 
lažje vključevali v delo mladine, 
saj to je tudi njen namen.

Ob tej priložnosti bi se rada 
zahvalila za pomoč kadrovski 
službi in kadrovskemu referen
tu, ki ankete posreduje mlademu 
delavcu, ko vstopi v delovno 
razmerje z našo DO-

Predsednik kadrovske komisije 
Elza Salobir

Mladinske novice
V Železarni Štore se je izlilo 

raztaljeno jeklo iz kotla na de
lavce, ki so delali v obratu. V tej 
nesreči je izgubilo življenje pet 
delavcev.
4. marca je bil sklican izreden 
sestanek KK- Mladi Cinkarne 
iskreno sočustvujemo z družina
mi umrlih delavcev, hkrati iz
rekamo sožalje družbenopolitič
nim organizacijam, delovnim 
ljudem Železarne Štore in širši 
javnosti ob nesreči, ki se je 
zgodila.
Na sestanku smo se soglasno 
odločili, da damo prizadetim 
družinam skromno pomoč v vi
šini 100.000 din. Pozivamo vse 
DPO in delovne ljudi, da se tudi 
v tem primeru pokažemo v soli
darnosti, ki ni in ne sme biti tuja 
nikomur v naši humani 
Jugoslaviji.

Mladinsko članarino plačuje 
do sedaj 210 mladincev. Sred

stva, ki se stekajo na naš žiro 
račun, smo do sedaj uporabili 
za:

- novoletni mladinski ples v 
Frankolovem (50.000 din)
- darila za bolne mladince. Od
bor za obiske je obiskal Stopar 
Klavdijo, Vignjevič Zdenko, 
Miloševič Ljiljano. Mužar 
Zvonka (8.000 din)
- solidarna pomoč prizadetim 
družinam Železarne Štore 
(100.000 din)
- plačilo mentorju dramske sek
cije Duidi Strsogluvec. (15.000 
din)
- odhod v JLA Jakob Gregor 
(5.500 din)
- novoletne čestitke (1.000 din) 
Višina porabljenih sredstev, 
znaša 179.500 din. Sklepi o tem 
so bili potrjeni na sestankih K K 
ZSMS.

SPOMINI IN SLIKE
Bil si samo moj, moje edino, kar 
sem ljubila, edino, za kar sem 
živela. Ta štiri leta in nekaj mese
cev... Zame je bito čudovito, do
končno. A zate?Ne vem, verjetno 
ti je bilo lepo ob misli, da te 
ljubim, da skrbim zate... Pa ven
dar si odšel stran... Kam, ne vem: 
najbrž tudi nikoli ne bom vedela. 
Toda vem, da mi s teboj bilo je 
lepo, vse je bilo tako enostavno, 
tako dosegljivo, nestvarno. 
Skupaj sva se veselila majhnih 
stvari, katerih jaz niti nisem pot
rebovala, saj si mi za srečo bil 
dovolj le ti...
Včasih sem imela občutek, da bi z

roko v roki lahko poletela, ni 
važno kam, mogoče stran od vseh 
ljudi, od te preklete presodobne 
civilizacije, nekam daleč, mimo 
vesolja in še naprej. Tam bi bila 
srečna, potrebna le drug drugemu 
in nikomur več. Iz minute v minu
to bi se dnevi iztekati v večnost, 
bila bi v raju, ki bi ga bog ustvaril 
!e za ljubljene.
Tvoji dotiki so me spravljali iz 
tira, rada bi, da bi se me dotikal 
dan in noč, noč in dan... O bog, 
kaj so še kje na svetu tako slastne 
ustne, kot so bile tvoje? Elektrika 
me je tresla po vsem telesu, ko si 
me z njimi spravljal vedno v nove

Mladost v sončnem zatonu

in nove ekstaze. Ekstaze norega 
ljubljenja, ekstaze večne strasti. 
Ne, nisem potrebovala ne hrane, 
ne vode, to vse si mi dajal iz sebe, 
nahranil si me in mi pregnal 
žejo...
Brez tebe si življenja nikoli nisem 
znala predstavljati. V teh štirih 
letih si izpil mojo dušo, telo in 
srce. Dala sem ti vse, vse, kar 
človek človeku lahko da... Ljube
zen, to ni dovolj velika beseda, da 
bi z njo povedala, koliko si mi 
pomenil... in mi še pomeniš... in 
mi boš še pomenil...
Do tod si me popeljal, dalje nisi 
hotel. Dovolj je bilo laži štiri leta, 
več nisi imel inspiracije. In vsa ta 
leta, ko sem mislila, da si le ti v 
meni in jaz tebi, vsa ta leta si bil 
sposoben lagati mi. Iskreno laga
ti. Gledal si me v oči in lagal - 
sprašujem se, če te je vsaj enkrat 
po tem pekla vest zaradi tega... 
Mene ni pekla vest, ni bilo razlo
ga, bila sem ti zvesta in ti bom še, 
do smrti...
A če se spomnim, kolikokrat sem 
preklinjala vsemogočnega , da 
me je zapeljal k tebi Ne, ne, ni mi 
žal, žal mi ne bo nikoli teli najlep
ših let v življenju. Samo, sramu

jem se same sebe, da sem bila 
tako plitka in lahkoverna... 
Nikoli več ne bom ne plitka, ne 
lahkoverna, ne ljubljena - in - 
nikoli več ne bom ljubila. Moje 
srce je žrtvovalo, več ne more... 
Dala sem, kar sem morala dati. 
zato sedaj ne morem več, ker sem 
pusta - v meni je praznina ljube
zni, bolečina za nedokončanim, 
ogenj, ki je prehitro pojenjal.

Ostala sem sama, celo sebe 
nimam več, praznina je praznina, 
tistega, kar je bilo, ni več... Ope
kla sem se enkrat, prvič v življe
nju - takoj, ko sem spoznala, kaj 
ljubezen je. In zdaj? Solze, le 
solze so ostale za njim, ki mi je 
razparal dušo... Bistvo mene je 
vzel, ostala je le ponošena maska, 
ki nikomur več nične pomeni, niti 
se ne trudi, da bi komu še kaj 
pomenila. Prekleti ostanite vsi, ki 
me poskušate razumeti. Vi nima
te in ne morete imeti razumevanja 
za to (le obžalujete me!), vi to ne 
boste nikoli doživeli. Nikoli, ni
koli ne boste doživeli, da z nožem 
v srcu še naprej živite mukotrpno 
življenje... Brez vsakršnega 
smisla...
Iz rane ne teče kri, ni je, v
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V sneg z njo. Močnejši pač zmagujejo...

HOROSKOP ZA VSE MLADE PO 
SRCU DO 100. LETA STAROSTI

bledikasti maski mojega prejšnje
ga obraza so razorane brazde, ni 
krvi. Ostane mi le še... -
samomor?!

Ne, ne bom imela dovolj moči, 
kot tudi nisem imela dovolj moči, 
da bi njega zase obdržala... Pre
prosto me je zapustil, kot -da, kot

Dramska skupina je pričela z 
delom v mesecu februarju. V 
sestavi je 12 članov in sicer: 
Branka Frišek (štipendist Cin
karne Celje), Radmila Vignje- 
vič, Darja Gaber, Alenka Ant- 
lej, Andrej Jazbinšek, Zoran 
Pečnik, Radmila Marjanovič, 
Fikret Imamovič, Miša Jagodič, 
Diana del Negro. Jelka Rus in 
Lenart Horvatič- 
Vodja skupine in naš mentorje 
Durda Strsoglavec.

V začetku je bila udeležba vaj 
bolj pomanjkljiva, vendar pa 
bolj kot se je bližal nastop, re
snejši so bili člani. Prvič smo se 
predstavili našim delavkam ob 
8- marcu, in sicer s kratko igrico 
»Miss devalvacije 87«. Glede na

da sem izprana cunja za brisanje 
umazanih tal. Toda - 
vi, vi moški ne boste več brisali z 
menoj... Jaz sama bom obrisala 
vse, vse kar je bilo bolečega, 
čeprav - spomini bodo ostali do 
konca, spomini in slike...

kritike lahko sklepamo, da smo 
bili kar uspešni.
V načrtu imamo še nekaj kra
tkih igric- Trenutno vadimo po
srečeno igro »Tisoč modro-belih 
rožic«. Če bo vse po sreči, se 
bomo zopet predstavili ob prvo
majskih praznikih.

Alenka Antlej

MLADI DOPISUJTE V MCC!

Prispevke sprejema urednica 
Radmila, Služba kakovosti, in
terna 381. Vse tiste pa, ki imajo 
pripombe na vsebino MCC, vabi
mo, da se pismeno obrnejo na 
uredništvo MCC!

ROJENI JESENI
Ste ljubitelj dobre vinske ka

pljice, zato ljubezen zanemarja
te. To ni dobro, ker ste tik ob 
pričetku ciroze jeter. Ste trezni? 
Čas je, da prenehate živeti s 
spomini in se zazrete v bodoč
nost. (Čeprav ni z rožcami pose
jana.) Tako kot sedaj, vam 
Amor še nikdar ni bil naklonjen. 
Pohitite, da ne zamudite zadnji 
vlak. Denarno stanje se bo zelo 
izboljšalo, vendar na kratkem 
potovanju, ki se vam obeta, ne 
zapravite vsega- Na delovnem 
mestu bo zelo prijetno in spopri
jateljili se boste z osebo, ki vam 
je že dolgo časa zelo naklonjena. 
Izogibajte se šefa! Zdravje bo 
boljše, če boste v čim krajšem 
času obiskali specialista za jetr
na obolenja-
Vaša srečna številka je 15, barva 
pa vinsko rdeča.

ROJENI POZIMI
Ste zelo flegmatična oseb

nost, zato vas novica ne bo 
pretresla- Okolica vam bo na
klonjena vendar pazite, da tega 
ne boste napačno izkoristili- 
Lahko se konča slabo za vas. 
Amor vam prve mesece v letu ne 
bo naklonjen. Za slabo razume
vanje s partnerjem lahko krivite 
le samega sebe. Premalo ste poz
orni. Šef se bo nekega dne zgrnil 
nad vas kot oblak pred nevihto, 
zato pazite! Zdravje bo nespre
menjeno, vendar če še niste 
opravili pregleda pri psihiatru, 
opravite to čimprej. Vaš poletni 
oddih preložite raje na čas izven 
sezonskih dni, saj je v sezoni 
tako vse dražje.
Srečna številka je 12, barva pa 
paradajz-blond-

ROJENI SPOMLADI
Zaljubljenost vam ne da mi

ru, zato se nikar ne jezite na 
zaljubljene mačke, ki muzicirajo 
pod vašim oknom. Tudi denarja 
za randez-vouse vam primanj
kuje. Z zdravjem ne boste pre
več zadovoljni, saj se v zimskem 
času radi pojavijo prehladi in 
razne druge virusne bolezni. Bo
lečine bodo neznosne, če ne bo
ste čimprej obiskali patologa- V 
času letnih dopustov vam pripo
ročam, da se naučite plavati, da 
ne utonete- Če že znate, je to 
mišljeno tudi za plavanje v 
pijači.
Na delovnem mestu nekaj ne
prijetnosti. Pač ne more na vsa
kem področju biti tako kot v 
ljubezni.
Vaša srečna številka je 13, barva 
pa kovinsko rdeča s črnim nad
ihom (milijonov seveda).

ROJENI POLETI
Vaš čas šele prihaja, zato bo

dite potrpežljivi. Ljubezen, ki 
bo vzklila spomladi, se bo raz
cvetela šele poleti. Izgovorjene 
besede boste obžalovali. Neko 
osebo boste močno prizadeli. 
Vendar pazite! V kratkem se bo 
to zgodilo tudi vam. Potovanje 
v dvoje se bo prijetno izteklo, 
vendar glejte, da ne pozabite 
neke zelo pomembne stvari do
ma. Čas je, da začnete malo 
razmišljati tudi o sebi, ne pa da 
kar naprej obrekujete druge. Na 
delovnem mestu bo sicer nekaj 
manjših neugodnosti. Obiščite 
dermatologa, preden bo 
prepozno.
Vaša srečna številka je 88, barva 
pa krvavo zelena.

Rezervirano za poete
Tale pesmica pa je posvečena vsem mamicam in ženam! Napisala 

sem jo sama, svoji mamici, ko je bila zelo bolna in je ležala v bolnici 
na Onkološkem inštitutu v Ljubljani prav za 8. marec!

Poročilo dramske skupine

AFORIZMI O...
Življenje je kot vožnja z avtom: 
startaš počasi, 
voziš hitro,
zaviraš pa takrat, ko je že prepozno.

Škoda, da se z življenjskimi težavami ne srečamo v 17. letu, ko 
mislimo, da smo najbolj pametni.

Dobro vino in lepa ženska: 
to sta dva najlepša strupa.

Mnogo let minilo je, 
ko se ti rodila si, 
mnogo pretrpela si, 
mnogo prebolela si.

Da življenje je trpljenje, 
to nam svet že govori, 
tebi sreča, zdravje in veselje 
naj povsod se ti smeji.

Kratko moje je voščilo,
samo, da tebi bi se izpolnilo,
brez težav in brez trpljenja,
dnevi tvojega življenja naj potekajo lepo,
takrat tudi zame sreča bo.

Nobena ženska še ni zaspala od 
dolgega časa - pred ogledalom. Jana
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zelo težko ali sploh nemogoče 
ugotoviti, koliko in kaj imamo 
na zalogi, ker evidenca ni mogla 
tako hitro napredovati, saj v 
tozdu nastopa kar 15-000 vrst 
različnih predmetov dela- Zato 
je bilo nujno preiti v organiziran 
sistem ureditve in sanacijo naše 
nomenklature. S svetovalno po
močjo ZOPa se stanje uspešno 
popravlja- Doslej je bilo preure
jenih že dve tretjini vrst 
predmetov.

Tako imamo danes v uporabi 
že dva video terminala- Preko 
enega, ki se nahaja v skladišču 
drobnega materiala, kontrolira
jo stanje zalog v skladišču, raz- 
knjižujejo materialne čeke in 
knjižijo vse sprejeme. Preko dru
gega pa v pripravi dela central

nih strojnih delavnic pridobiva
jo informacije o zalogah, spre
mljajo naročila in stanje 
nomenklature.

Potrebujemo pa še vsaj dva 
terminala, in sicer za skladišče 
rezervnih delov, od koder hodi
jo sedaj delavci razknjiževat ma
terialne čeke v okoli 1 km odda
ljeno skladišče, pri čemer priha
ja do starih podatkov, ki že več 
niso točni. Drugi terminal naj bi 
bil v obračunskem oddelku toz
da Vzdrževanje, kjer se obraču
nava še ročno, kar predstavlja 
mesečni časovni odmik od po
slovnih dogodkov.

Po razgovoru z Rudijem 
Leskoškom, zapisala M- 

Gorenšek

Dejavnost na področju kulture
Za nami sta dve pomembni 

pevski reviji sindikalnih zborov 
v Štorah in občinska zbirna v 
Narodnem domu- 
Moški zbor je na obeh priredit
vah sodeloval že drugič. Mešani 
pa je obakrat prvič nastopil na 
tako veliki manifestaciji. Če na 
kratko ocenimo mnenje občin
stva in strokovne komisije, smo 
začeto delo dobro zastavili. Res, 
da zbor še nima enotnih oblek, 
vendar smo to nadomestili z 
dobro voljo in delovnim pristo
pom- Obe pevski reviji sta bili 
dobro obiskani, tako da je bilo 
prijetno nastopiti pred polnošte

vilnim občinstvom. Za večino 
članov zbora je bila to prva 
tovrstna predstavitev pred tako 
velikim avditorijem.

V mesecu marcu smo v kolek
tivu organizirali dve prireditvi. 
Na pustni torek je bila izvedena 
že tradicionalna parada mask v 
jedilnici novega dela. V primer
no okrašenem prostoru se je 
zbrala skupina posameznih 
mask, ki je zabavala številno 
občinstvo in prispevala, da je 
prireditev lepo uspela. Komisija 
je najlepše in izvirne maske pri
merno nagradila-

Ob praznovanju dneva žena

smo pripravili pester kulturni 
program za naše sodelavke. So
delovali so: 33-članski godalni 
orkester, ki ga sestavljajo učenci 
glasbene šole iz Celja. Moški 
pevski zbor nam je zapel dve 
pesmi. Predstavili so se nam 
člani folklorne skupine France 
Prešeren iz Celja, s plesi iz Bosne 
in Hercegovine in Štajerske. 
Člani dramskega krožka, ki de
lujejo v okviru ZSMS Cinkarna 
so nam predstavili prijeten skeč

z naslovom M1SS DEVALVA
CIJE 87.
Lepotice, ki so se zvrstile v pro
gramu, so s svojimi čari in sklad
nimi telesnimi gibi ustvarile pri
jetno vzdušje. Tričlanski komisi
ji pa so povzročile obilo pregla
vic pri izboru naj naj. Končno se 
je komisija le odločila o izboru 
miss devalvacije 87 in jo okrona
la. Mladi režiserki Durdi Stroso- 
glavec vse priznanje.

H. L.

Razpis štipendij
Cinkarna Celje razpisuje v skladu z letnim planom izobraže
vanja za šolsko leto 1987/88 naslednje štipendije:

Naziv
poklica

Stopnja
zahtev
nosti

Število štipendistov 
za delo ob delu

■ valjavec profilov in 
pločevine IV 6

■ kemijski procesničar IV 6 16
- stavbni mizar IV 1 —

- zidar IV i _

- gasilec rv - 1
• fotostavec IV 1 -
■ reprodukcijski fotograf IV 1 -
■ strugar IV 2 -

■ strojni mehanik rv 8 -
■ elektrikar energetik IV ? -

- elektrikar elektronik IV 1 -
- mehanik TK naprav 
• metalurški tehnik

IV 1
v 2 1

- kemijski tehnik v 6 5
- strojni tehnik v - 3
• elektrotehnik energetik v j 5
- ekonomski tehnik v 4
- inž. metalurgije VI 1 2
- dipl. inž. metalurgije VII 1 -
• inz. kem. tehnologije VI 2 3
■ dipl. inz. kemijske tehnolog. VII 8 Z
■ inž. strojništva VI 2 5
• dipl. inž. strojništva VII 3
- inž. elektrotehnike 

- energetik
VI

1 2
- elektronik 1 _

■ dipl. inž. elektrotehnike - VII 1 _

energetik
• ekonomist VI

- poslovna informatika 2
- poslovne finance 1 .
- notranja menjava 1 -
- zunanja mencava 1 -

■ dipl. ekonomist
- poslovna informatika

VII
1

- zunanja menjava 1 -

Kandidati za štipendije za izobraževanja za delo morajo do 
15/6-1987 poslati odboru za kadrovske in splošne zadeve 
naslednje dokumente:
- prošnjo
- vlogo za uveljavljanje socialno varstvenih pravic obr. DZS 
8,40
- potrdilo o osebnem dohodku staršev
- potrdilo o premoženjskem stanju
- potrdilo o številu družinskih članov, ki živijo v skupnem 
gospodinjstvu
- overjen prepis zadnjega šolskega spričevala oziroma potrdi
lo višje šolske ali visokošolske temeljne organizacije o opra
vljenih izpitih
- potrdilo o vpisu-

Odbor bo obravnaval samo prošnje, h katerim bodo 
priloženi vsi navedeni dokumenti-

Kandidati za študij ob delu morajo do 31. maja 1987 poslati 
doboru za urejanje delovnih razmerij prošnjo, ki mora poleg 
osebnih podatkov vsebovati še podatke o delih in nalogah, ki 
jih kandidat opravlja, delovno dobo v naši delovni organiza
ciji in skupno delovno dobo. K prošnji je treba priložiti še 
fotokopijo zadnjega šolskega spričevala.

Vse prošnje pošljite na naslov:
CINKARNA CELJE, Center za izobraževanje, Kidričeva 19, 
63000 CELJE.

Center za izobraževanje



ŠPORT IN REKREACIJA 10

Zimske igre grafikov Slovenije

Pred dvanajstimi leti je naša 
delovna organizacija sodelovala 
na metalurških igrah Slovenije, 
kjer so nastopale vse slovenske 
železarne, Mariborska livarna, 
Impol, Tovarna aluminija Ki
dričevo in tovarna dušika Ruše. 
Ob stoletnici Cinkarne, leta 1973 
nam je bila zaupana organi
zacija letnih športnih iger Slove
nije, na katerih smo se izkazali 
kot dobri organizatorji. 350 
športnikov seje med sabo pome
rilo v petih panogah, v katerih 
naše športnice in športniki niso 
dosegli vidnejših rezultatov. Po 
prekinitvi metalurških iger za 
vse delovne organizacije razen 
železarn, smo pred dvema leto
ma bili na osnovi naše Grafike 
prvič povabljeni na zimske gra
fične igre, ki so bile v Kranjski 
gori in s polovično ekipo dosegli 
tudi polovičen uspeh.

7. februarja letos so bile v 
organizaciji CGP Večer Mari
bor. šeste zimske igre grafikov, 
na katerih je sodelovalo 25 de
lovnih organizacij iz Slovenije in 
so se pomerile med sabo v vele
slalomu in tekih v vseh starost
nih kategorijah obeh spolov.

Kljub temu, da smo morali 
našo ekipo zaradi finančnih te
žav zmanjšati na minimum (saj 
smo v veleslalomu imeli le po 
eno rezervo), so naše smučarke 
in smučarji dosegli največji 
uspeh doslej. Biti ekipno drugi v 
tako močni konkurenci ni tako 
enostavno, če omenimo samo, 
da so bili boljši le smučarji Go
renjskega tiska, ki so vsa leta pri 
vrhu. Za nami pa so bili Večer, 
Delo, Mladinska knjiga in naši 
celjski kolegi iz Aera- Ne more
mo mimo tega, da ne pohvalimo 
vse naše tekmovalce, posebno 
pa tekače, ki imajo največ zaslug 
za osvojeno 2. mesto. Osvojili so 
kar tri medalje in to Srečko 
Pliberšek zlato, Jožica Šeško 
srebrno in Dušan Žnidar 
bronasto-

V posameznih kategorijah so 
naši dosegli naslednje uvrstitve:

VELESLALOM MOŠKI DO 
25 LET: 15. Peter Mravljak, 19. 
Srečko Pliberšek, 31. Robi Smeh 
(uvrščenih 51 tekmovalcev). 
VELESLALOM MOŠKI OD 
25 DO 35 LET: 8- Milan Kukec- 
Voler. 15- Anti Šporer (uvršče

nih 63 tekmovalcev). 
VELESLALOM MOŠKI OD 
35 DO 45 LET: 8. Marjan Ko
lar, 13. Slavko Kajtner. 31. An
drej Ivančič.
VELESLALOM MOŠKI NAD 
45 LET: 5. Anton Mravljak. 9. 
Viktor Vidmar, 15- Anton Žer
jav (uvrščenih 28 tekmovalcev).

VELESLALOM ŽENSKE DO 
35 LET: 6. Sanja Gruber, 11. 
Andreja Hrešan. 18. Ljudmila 
Oblak.
VELESLALOM ŽENSKE 
NAD 35 LET: 6. Marija Marin, 
8. Karmen Rejc, 28. Helena 
Vengust (uvrščenih 32 
tekmovalk).

EKIPNI VRSTNI RED:
1. Gorenjski tisk
2. Cinkarna
3. Delo Ljubljana
4. Mladinska knjiga Ljubljana 
5- ČGP Večer Maribor
6. A E RO Celje
7. Ptujska tiskarna

Tako so zimske grafične igre 
za nami, v juniju nas čakajo 
letne, ki bodo tokrat v novi 
Gorici. Če bomo našli skupen 
jezik, bodo naše športnice in 
športniki zastopali Cinkarno v

TEKI MOŠKI DO 35 LET: 1. 
Srečko Pliberšek, 3. Dušan Žni
dar, 4. Matjaž Mraz (nastopilo 
25 tekmovalcev).
TEKI MOŠKI OD 35 DO 45 
LET: 5. Marjan Rejc, 12. Slavko 
Kajtner, 21. Albin Valand (na
stopilo 21 tekmovalcev).
TEKI MOŠKI NAD 45 LET: 
10. Štefan Gaberšek, 11. Viktor 
Vidmar (nastopilo 16 
tekmovalcev).
TEKI ŽENSKE DO 30 LET: 
12. Silva Berk. 14. Darja Štum- 
berger (nastopilo 16 
tekmovalk).
TEKI ŽENSKE NAD 30 LET:
2. Jožica Šeško, 8. Karmen Rejc 
(nastopilo 16 tekmovalk).

1643,76 točk 
1509,30 točk 
1496,04 točk 
1437,99 točk 
1434,07 točk 
1260,98 točk 

63,38 točk

vseh razpisanih športnih pano
gah, ki bodo znane v aprilu. 
Ponovno iskrene čestitke vsem, 
ki ste dosegli ta enkratni uspeh!

Marjan Leban

Odlični tudi na občinskem tekmovanju
Občinsko sindikalno tekmo

vanje v veleslalomu med delov
nimi organizacijami Celja za le
to 1987 je bilo organizirano v 
času od 23. do 25. februarja na 
Golteh. Nastopilo je okrog 400 
smučark in smučarjev, med ka
terimi so bili tudi naši.Največ 
uspeha so imela naša dekleta, saj 
so v seštevku štirih najboljših 
rezultatov zasedle ekipno 2. me
sto, moški 4. in starejši člani 6. 
mesto, kar je v skupnem seštev
ku prineslo iz lanskega 3- mesta 
drugo mesto za Ingradom, ki 
ima v vseh kategorijah zelo do
bre posameznike.
Uvrstitev naših po kategorijah 
je naslednja:
VELESLALOM ŽENSKE 
NAD 40 LET: Jagodič, Ingrad 
43,29, 2. Krajnc, RC 43.77, 3. 
Marin. Cinkarna 43,89, 17. Hoj
nik, Žična. 58,70. 
VELESLALOM ŽENSKE OD 
30 DO 39 LET: 1. Šupek, Ingrad 
41,59, 2. Samec. Občina 41,75,
3. Bukovnik, OŠ l.c. čete 41,94, 
7. Rejc. Cinkarna 43,33, 22. 
Kramer, Cinkarna 50,26, 36. Pe
šec, Občina 92,05- 
VELESLALOM ŽENSKE DO 
29 LET: E Toplak, RC, 41,44,2. 
Hrešan, Cinkarna 43,73, 3. Co
larič. SSS 43,95, 31. Kranjc, 
Emo 77,52.

VELESLALOM ŽENSKE 
EKIPNO: Ingrad, Cinkarna, 
RC, Aero, itd.
VELESLALOM MOŠKI OD 
34 DO 39 LET: E Govedič, 
Kovinotehna 44,15, 2. Nunčič, 
Aero 44,21, 3. Vrečko, RC 
44,36, 17. Kajtner, Cinkarna 
50,23, 18. Rejc, Cinkarna 50,88, 
48. Ranogojec, M Pl 90,83. 
VELESLALOM MOŠKI OD 
26 DO 33 LET: E Rok, RC 
37,44, 2- Lojen, Železarna 39,02, 
3. Krajnc, STC 39,21, 6. Voler- 
Kukec, Cinkarna 39,98, 12. Ro
zman, Cinkarna 41,26, 48. Le
šnik, BC 56,49.
VELESLALOM MOŠKI DO 
25 LET: E Čater, Ingrad 38,71, 
2. Čater D.. Ingrad 39,88, 3. 
Salamon. Železarna 40,47, 10. 
Mravljak, Cinkarna 42,94, 12. 
Smeh, Cinkarna 43,52,16. Rosi
na, Cinkarna 45,24, 31. Zabret. 
Etol 80,61.
VELESLALOM MOŠKI 
EKIPNO: Ingrad. Železarna, 
Izletnik, Cinkarna itd. 
VELESLALOM STAREJŠI 
ČLANI NAD 50 LET: E Nun
čič. Aero 44.61, 2. Rožič. Nivo 
44,97, 3. Mulej. Libela 46,38. 12- 
Vidmar. Cinkarna 53,22, 15- Ja
zbec. Cinkarna 53,79, 26- Slo
kan. Cinkarna 60,53. 28. Drofe
nik. RC 93.82.

VELESLALOM ST. ČLANI 
OD 40 DO 49 LET: E Rom, 
Ingrad 44,67, 2. Lisec, Merx 
45,86, 3. Zimšek, Libela 45,98, 
23. Žerjav, Cinkarna 52,86, 27. 
Mravljak. Cinkarna 53,19, 31. 
Tanjšek. Cinkarna 54,91. 43- 
Vonk. BC' 78.97.

Z organizacijo internega tek
movanja v veleslalomu med toz
di letos nismo imeli sreče. V prvi 
polovici februarja so bile snežne 
razmere idealne za izvedbo smu
čarskih tekmovanj in smučišče 
na Celjski koči so DO rezervira
le za svoja interna tekmovanja. 
Tako smo se tudi mi dogovorili z 
športnimi delavci TVD Partizan 
Store za sredo 18. 2. 1987, ven
dar smo zaradi velike odjuge 
tekmovanje morali preložiti na 
nedoločen poznejši termin. Od 
TVD Partizan smo prejeli konč
no obvestilo, da je smučišče za 
Cinkarno rezervirano v ponede
ljek, 2. 3. 1987. Kratek čas za 
obvestilo vseh prijavljenih, iz
redno slabo vreme (gosta megla 
že v dolini) sta napravila svoje, 
tako se tekmovanja niso udeleži
li vsi prijavljeni. Klub vsemu 
temu smo tekmo izvedli, vendar 
sta ledena proga in zelo slaba

EKIPNO STAREJŠI ČLANI: 
Libela, Aero, Ingrad, EMO, Že
lezarna, Cinkarna, Obnova. 
SKUPNA UVRSTITEV: In
grad, Cinkarna, Libela.
Vsem za dosežen uspeh iskreno 
čestitamo!

Marjan Leban

vidljivost poskrbela 
odstope-

za številne

Najpogumnejši pa so se uvrstili 
takole:
EKIPNO
1. Vzdrževanje 1.
Mravljak P. 33,99
Rejc M. 35,45
Bobek J. 35,68
Kajtner S. 35,84
Skupaj 140,84

2. DSSS
Šporer A. 35,33
Rozman F. 35.64
Sedovnik B. 36,89
Ivančič A. 39,73
Skupaj 147,59

3. Vzdrževanje II. f
Smeh R. 35,98
Koren 40,34
Blažič B. 40,83
Kovač F. 41,41
Skupaj 158,56

Vzdrževalci ekipni zmagovalci v 
veleslalomu
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Blanka in Mira na treningu

4. Veflon
Mravljak A. 40,86
Bordon M. 43,94
Šeruga 46,26
Slemenik F. 46,76
Skupaj 177,82

5. DSSS II.
Krivec M 43,84
Jazbec M. 44,40
Kamenšek J. 45,26
Urbanci D. 46,54
Skupaj 180,04

6. DSSS III.
Špacapan D. 49,51
Blažič B. 50,85
Lipovšek N. 55,94
Gaber D. 1.05,05
Skupaj 261,35

7. Kemija
Rosina 38,16
Mak S. 40,53
Hrasnik 1.11,11
Malus 1.30,21
Skupaj 320,01

8. Vzdrževanje III.
Žnidar D. 42,33
Slokan D. 43,04
Hudohmet P. 46,01
Skupaj 131,38

9. Metalurgija
Tanjšek V. 38,66
Jokanovič 57,08
Skupaj 95,74

10. Ti02
Cankar S. 47,10
Skupaj 47,10

Vrstni red v konkurenci posa-
mezno

Ženske nad 35 let niso nastopile
Ženske do 35 let
1. Špacapan DSSS 49,51
2. Blažič DSSS 50,85
3. Lipovšek DSSS 55,94
4. Gaber DSSS 1,05,05

Zvesti bralci športne rubrike 
ste verjetno opazili, da že nekaj 
časa ni novic iz strelske sekcije. 
Ta navidezna tišina je, kot pravi 
pregovor »tiha voda bregove de
re«. In res je tako.
Sekcija uspešno opravlja naloge 
iz svojega programa, tako na 
področju različnih tekmovanj

1. SD Kovinar III Štore
2. SD Zlatar
3. SD Metka
4. SD Cinkarna
5. SD Klima 
6- SD Celje III

Posamezno so naši tekmoval
ci zasedli naslednja mesta: Ivan

5. Stepančič DSSS 1.08,20
6. Hrastnik Kem. 1.11,11
7. Malus Kem. 1.30,21

Člani od 35 - 45 let
1. Kajtner Vzd. 35,84
2. Tajnšek Met. 38,66
3. Ivančič DSSS 39,73
4. Blažič Vzd. 40,83
5. Bordon Veflon 43.94
6. Cankar Ti02 47,10

Starejši člani nad 45 let
1. Mak S. Kemija 40,53
2- Mravljak Veflon 40,86
3- Slokan Vzdr. 43,04
4. Krivec DSSS 43,84
5. Jazbec DSSS 44,40

Člani od 25 - 35 let
L Šporer DSSS 35,33
2. Rejc Vzd. 35,45
3. Rozman DSSS 35,64
4. Sedovnik DSSS 63,89
5. Kamenšek DSSS 45,26
6. Hudohmet Vzd. 46,01
7. Šeriga Vef. 46,26
8. Urbanci DSSS 46,54
9. Slemenik Vef. 46,76

Člani do 25 let
1. Mravljak Vzd. 33,99
2. Bobek Vzd. 35,68
3. Smeh Vzd. 35,98
4. Rosina Kemija 38,16
5. Koren Vzd. 40,34
6. Kovač Vzd. 41,41
7. Žnidar Vzd. 42,33

Ostali udeleženci so odstopili. 
Po končanem tekmovanju so 
prvi trije v vsaki starostni kate
goriji prejeli medalje, zmagoval
na ekipa Vzdrževanje pa lep 
pokal v trajno last.
Podelitev sta izvedla predsednik 
CDS Cinkarne tov. Milan Kri
vec in vodja smučarske sekcije 
Marjan Rejc ob pomoči Marja
na Lebana.

Marjan LEBAN

kot na izgradnji novega 
strelišča.
Liga tekmovanje 1986/1987
Tekmovali smo v drugi občinski 
ligi. kjer so nastopale ekipe:
SD Kovinar III., Zlatarna, Me
tka, Klima,Celje III- in Cinkar
na. Po končnem tekmovanju se 
je naša ekipa uvrstila takole:

6753 krogov 8 točk
6643 krogov 6 točk
6333 krogov 6 točk
6631 krogov 4 točke
6964 krogov 4 točke
6510 krogov 2 točki

Kranjc 4. mesto z 1717 krogi, 
Mira Gorenšek 7. mesto z 1658

krogi, Blanka Botušič 8. mesto 
z 1630 krogi. Zdravko Luzar, 
Helena Umek in Miran Rihter, 
ki so prav tako prispevali k 
uspehu ekipe, pa niso tekmovali 
v vseh tekmah in njihova mesta 
niso realna glede kvalitete 
tekmovalca.

Občinsko prvenstvo Celja za vse 
kategorije z zračno puško

Tega tekmovanja smo se ude
ležili s kompletno žensko ekipo, 
moški pa posamezno, kar goto
vo ni spodbuda za člane. 
UVRSTITEV ČLANIC EKIP
NO: L SD Celje 1084 krogov, 2. 
SD Cinkarna 982 krogov, 3. SD 
Franc Šteklič 960 krogov, 4. 
Metka 804 kroge.
UVRSTITEV ČLANIC POSA
MEZNO: Blanka Botušič 4. me
sto s 342 krogi, Helena Umek 6. 
mesto s 324 krogi in Mira Go
renšek 8. mesto s 318 krogi. 
UVRSTITEV MOŠKIH PO
SAMEZNO: Ivan Kranjc 27. 
mesto s 342 krogi, Miran Rihter 
50. mesto s 304 krogi.

Regijsko tekmovanje z zračno 
puško za vse kategorije

Glede na dosežen rezultat na 
občinskem prvenstvu Celja so si 
članice priborile pravico nasto
pa na regijskem tekmo
vanju. UVRSTITEV 
ČLANIC EKIPNO: L SD Celje 
1084 krogov, 2. SD Alojz Kreže 
Laško 973 krogov, 3- SD Cin
karna 972 krogov. 
UVRSTITEV ČLANIC POSA
MEZNO: Blanka Botušič 7. me
sto s 330 krogi, Mira Gorenšek
8. mesto s 324 krogi in Helena 
Umek 9. mesto s 318 krogi. Naše 
članice niso izpolnile norme za 
republiško tekmovanje.

Tekmovanje za občinsko zlato 
puščico

Za to tekmovanje veljajo nor

me, ki sta jih izpolnila Ivan 
Kranjc in Blanka Botušič. Blan
ka je zasedla 20. mesto s 530 
krogi, Ivan Kranjc pa 17. z 532 
krogi- Oba sta izpolnila normo 
za regijsko tekmovanje puščice. 
Na regijskem tekmovanju je so
deloval samo Ivan Kranjc in 
tam ni dosegel norme.

Strelsko tekmovanje v počastitev 
dneva žena

V organizaciji občinske strel
ske zveze in izvedbi strelske sek
cije Metke, je bilo tekmovanje v 
streljanju z zračno puško samo 
posamezno, sodelovalo je 19 
strelk.
UVRSTITEV NAŠI ČLANIC: 
Blanka Botušič 5. mesto z 170 
krogi. Helena Umek 7. mesto z 
169 krogi in Mira Gorenšek 9. 
mesto z 163 krogi.

Vsi ti rezultati potrjujejo, daje 
delo strelske sekcije pravilno za
stavljeno in to je tudi zagotovilo 
za dobre uspehe. Posebej je tre
ba povedati, da so naše članice 
že dve leti v samem vrhu v 
občinskem merilu v okviru sin
dikalnih tekmovanj delovnih or
ganizacij. Nekoliko slabši so re
zultati članov, čeprav ekipa po 
sestavi ni slabo zasedena. Ob 
koncu čestitamo našim članicam 
za uspešno sezono, članom pa 
več borbenosti in vztrajnosti.

Strelska sekcija kmalu v novih 
prostorih
Ni več daleč dan, ko bo strelska 
sekcija dobila sodobno avto
matsko strelišče. S tem bo izpol
njena dolgoletna želja strelcev in 
omogočeni normalni pogo
ji za vadbo in tekmovanja. 
Podrobnejše poročilo v sliki in 
besedi o izgradnji novega streliš
ča v naslednji številki.
Strelski pozdrav - muš!

Franc Smeh

Tiha voda bregove dere



Nazaj k naravi!
Geslo, čeprav že staro, svoje 

rabe in namena ni izgubilo- Zato 
s pohodom v naravo, oziroma 
izvedbo izletov po našem pro
gramu, ki ga v nadaljevanju ob
javljamo, lahko prav vsak najde 
svoj prostor, bodisi, da se odloči 
za lažje ali težje planinske ture. 
Večina ljudi si želi vsaj za kratek

čas spremeniti okolje, način in 
ritem vsakdanjega življenja- Že 
dan ali dva, ki jih preživimo 
zunaj vsakdanjih opravil, v na
ravi. nam prineseta sproščenost- 
Človeka vleče nazaj k naravi ne 
samo potreba po oddihu, am
pak najbrž tudi podzavestni ob
čutek, da seje naravi odtujil, in

Vled skalovjem

Prenovljena koča na Kredarici

Zimski vzpon

Počitek

dajo potrebuje zaradi svoje tele
sne in duhovne okrepitve. 
Slovenci radi govorimo o razvi
tosti tistih naših dejavnosti, ki 
nas spodbujajo h gibanju v nara
vi in nam olajšujejo pot do nje- 
Pravimo, da je planinstvo srčna

zadeva Slovencev, torej sloven
ski narodni šport, saj nas k temu 
spodbuja tudi relief naše domo
vine- Tako postajajo gore člove
štvu vedno bolj potrebne in ved
no bolj organiziran prostor za 
rekreacijo in razvedrilo-

Program izletov za leto 1987:
Januar: Spominski pohod Ro
gla - Osankarica 
februar: Zimski spominski po
hod na Stol
Marec: Pohod na Porezen in 
Snežnik (oba v zimskih 
razmerah)
April: Rogatec, del Zasavske in 
še del Savinjske poti 
Maj: Evropska pešpot E 6 YU 
(dvo ali tridnevni)
Titov vrh - Makedonija 
(petdnevni)
Junij: Po slovenski planinski
transverzali, Dobrča, Begunjšči-
ca Zelenica, Stol
(dvoinpoldnevni)
dan narcis Golica
Julij: Bavški Grintavec
(enoinpoldnevni)
- po poti treh dežel Avstrija

Italija (dvo ali tridnevni) 
Avgust: Po slovenski planinski 
transverzali, Krvavec, Kalški 
greben, Cojzova koča na Kokr- 
škem sedlu, Grintavec, Koča. 
Češka koča, Jezersko 
(dvainpoldnevni)
- Cinkarnarji na Triglav, (2 1/2 
dnev)
September: DAn planincev na 
Ermanovcu (1026 m)
- Ratitovec
- Kolesarski maraton Celje - 
Log- dolina - Celje (dva dni) 
Oktober: Peca (dva dni)
- Polhograjski Dolomiti
November: Donačka gora,
Bohor,
December: Rašica, Šmarna 
gora.

Predvideva se še srečanje s 
planinskim društvom Metalurg 
T- Veles.
Za izvedbo izletov bodo skrbeli 
planinski vodniki in izkušeni 
planinci-
Datumi izletov niso določeni, 
ker jih želimo prilagoditi vre
menskim napovedim, zato vas 
bomo pravočasno obvestili z 
razpisom in plakatom v naših 
kozolčkih-

Na koncu naj ponovim nekaj 
besed, ki sojih povedali planin
ci, pionirji OŠ V- Vlahovič na 
našem preteklem občnem zboru: 
- če radi bi zahajali v gore.

- si po stenah brusili pete.
- čeprav zmočil srajco vam bo 
pot,
- v stiski tovarišu pomagali
- in nova prijateljstva skovali,
- in če s ture boste utrujeni 
prišli,
- drugi dan spočiti delali za tri,
- potem je prav, da ste v planin
sko druščino sprejeti, kajti v 
gorah se da res veliko lepega 
doživeti!

PA SREČNO NA POT!

A- V.

»CINKARNAR« izdaja ( inkarna ( elje, metalurško kemična industrija Celje. Naklada 3000 izvodov. Vsi člani 
organizacije Cinkarna in upokojenci dobivajo glasilo brezplačno. Ureja uredniški odbor, (»lavni urednik Mira (iorenšek, 
odgovorni urednik I.eopold Slapnik, lektor Jelka Bombač, Naslov: Uredništvo glasila »Cinkarnar«, ( inkarna Celje, 
Kidričeva 19, telefon 33-112 interno 353, tisk Tiskarna Cinkarna. Po mnenju sekretariata za informiranje v izvršnem svetu 
skupščine SRS je glasilo opravičeno davka št. 421-1/72 z dne 5. 4. 1974.


